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Výbory, rady, komise

1. Rada oblasti (do roku 2014)
Duchovenští členové 

Procházka Petr (předseda)

Eberle Zdeněk (místopředseda)

Hradský Pavel
Laičtí členové 

	 Harbáček Jan

	 Chlupáčková Martina

	 Vaďura Petr

2. Pomocné orgány Rady oblasti:
Kancelář ústředí

Šimandlová Renata (vedoucí, tajemník Rady oblasti)
Komise pro finance a církevní majetek

Frolík Jan

	 	 Harbáček Jan

	 	 Navara Petr

	 	 Procházka Jan
Správa budov

Procházka Jan (ředitel, tajemník Rady oblasti)
Půjčky na údržbu budov

Frolík Jan (administrátor PÚB)

Navara Petr (externí poradce)
Misijní koordinátorka

Křížová Jana (tajemnice Rady oblasti)
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Misijní fond - Podpora misijních projektů

Pavel Kuchynka (předseda)

Jiří Neužil

Vít Pavelek
Přípravná komise pro zámek v Horních Počernicích

Zdeněk Eberle (předseda) 

Petr Procházka

  Josef Červeňák

  Ctirad Hrubý

	 	 Jan Frolík

	 	 Jan Procházka

	 	 Martin Švehla
	 Diakonie

Hrubý Ctirad (ředitel, tajemník Rady oblasti)
Institut vzdělávání

Procházková Ivana (zástupkyně ředitele, tajemnice Rady       
                              oblasti) 

Koordinátorka pro práci sester

Mrázková Dana
Hospodářská komise

Procházka Jan (ředitel, tajemník Rady oblasti)
Inventarizační komise

Procházka Jan (předseda)

Neužil Zdeněk
	 Mediální komise

Vaďura Petr (předseda)
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Do roku 2016:

3. Sekretariát Oblastní konference:
Křížová Jana (sekretářka)

Wittner Pavel

4. Výbor nominační
Křížová Jana (předsedkyně)

Harbáček Jan

5. Komise pro církev a společnost
Daněčková Jana (předsedkyně)

  Brož Zdeněk

Klička Miroslav

	 	 Lang Martin

	 	 Mikulička Roland

6. Komise pro sociální práci
Gärtner Filip (předseda)

  Brož Zdeněk

  Novák Richard

  Procházková Alena

Suchomel Přemysl

	 	 Thál Josef

	 	 Hrubý Ctirad (ředitel Diakonie)

7. Komise pro evangelizaci a domácí misii

Kuchynka Pavel (předseda)

Čech Vítězslav

Červeňák Josef
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Kantor Jiří

Kim Grace

Neužil Zdeněk

Novák Richard

Škaloud Radomír

8. Komise pro práci s dětmi a dorostem
Wittner Pavel (předseda)

Buchtová Jitka

	 	 Červeňáková Michaela

Hradský Pavel

  Jandovský Filip

	 	 Kytková Andrea

Procházková Ivana

Šimek Jiří

	 	 Švehla Martin

9. Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými
Novák Richard (předseda)

	 	 Neužil Zdeněk

	 	 Švehla Martin

Mrázek Milan (předseda AMM)

10. Komise pro řád církve (česká část VK)
Procházka Petr

11. Komise pro liturgii (česká část VK)
Procházka Petr (předseda)

  Eberle Zdeněk
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Kantor Jiří

Křížová Jana

Mlejnecký Jiří

Procházková Alena

Kristýna Kupfová
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Seznam členů s prezencí
Duchovenští členové dopoledne odpoledne

1 Brož Zdeněk, lokální kazatel / /
2 Červeňák Josef, farář / /
3 Daněčková Jana, farářka / /
4 Eberle Zdeněk, farář / /

 � Gärtner Filip, diakon na zkoušku  / /
 � Hradský Pavel, farář / /

7 Hrubý Ctirad, kazatel / /
 � Jandovský Filip, farář / /

9 Křížová Jana, kazatelka / /
10 Kuchynka Pavel, farář / /
11 Novák Richard, farář / /
12 Mrázek Milan, kazatel / /
13 Procházka Petr, superintendent / /
14 Procházková Alena, farářka / /
1� Procházková Ivana, farářka / /
1� Zajíc Jan, farář           o o
17 Špirko Petr, farář / /
1� McKinnon-Young Michelle, farářka – bez hlasovacího práva   o o
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Laičtí členové dopoledne odpoledne
19 Havíř Josef, Brno / /
20 Chlupáček David, Jihlava / /
21 Michalica David, Jihlava/Znojmo / /
22 Martin Lang, Litoměřice / /
23 Stoy Petr, Mikulov na Moravě / /
24 Martan Jiří, Plzeň 1 - Lochotín / /
2� Klička Miroslav, Plzeň 3 - Husova / /
2� Červeňák Daniel, Praha 2 - Nové Město / /
27 Jindrová Bronislava, Praha 2 - Nové Město / /
2� Janů Zdeněk, Praha 9 - Horní Počernice / /
29 Pěkný Martin, Praha 10 - Strašnice / /
30 Hečko Petr, Protivín / /
31 Šmíd Petr, Slaný / /
32 Mlejnecký Jiří, Tachov / /
33 Hule Marcel, Třeboň / /
34 Harbáček Jan, člen RO / /
3� Chlupáčková Martina, členka RO o o
3� Vaďura Petr, člen RO / /
37 Witiska Tomáš, zástupce AMM / /

  Celkem hlasů 34 34
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Program

Sobota 27. 4. 2013

9:00–9:30 Příjezdy 
9:30 Bohoslužba (Pavel Hradský)
10:00 Zahájení konference 
  - Prezence 
  - Volba skrutátorů 
  - Schválení Protokolu OK 2012 
  - Zpráva superintendenta, zpráva za Radu oblasti 
  - Zpráva kanceláře Rady oblasti 
  - Zpráva Správy budov
  - Zpráva za Fond údržby budov
  - Zpráva Diakonie 
  - Výroční zpráva MS Brána 
  - Komise pro církev a společnost 
  - Komise pro média a internet 
  - Komise pro práci s dětmi a dorostem
  - AMM a Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými  
  - Práce sester 
  - Komise pro evangelizaci, zakládání sborů a obnovu sborů 
  - Komise pro ekumenu 
  - Komise pro Řád církve 
  - Komise pro liturgii 
  - Komise pro hudbu a zpěv 
  - Nominační výbor. 
  - Ustavení výborů, volby členů
  - Volby členů RO
  - Informace z Metodistického semináře
  - Zpráva misijní koordinátorky 
  - Strategie církve
  - Zprávy ze sborů (delegáti)
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  - Informace o jednání mezi státem a církvemi - informace                      
o uzavřené smlouvě o vypořádání mezi Českou republikou                   
a Evangelickou církví metodistickou

  - Strategie církve 2013-2030
  - Personální fond
17:30   Bohoslužba s VP (Petr Procházka) 

12:30-13:30 	 Přestávka na oběd
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Zápis z jednání

1. Dopolední jednání

1.1. Bohoslužba
Kázání na text J 10,22; kázal bratr farář Pavel Hradský

1.2.  Presence, skrutátoři a program
Byla provedena presence účastníků, celkem 33.
Skrutátoři. Návrhy: Bronislava Jindrová, Tomáš Witiska. Přijato.

1.3. Protokol 32. OK 
Pro přijetí: 33 

1.4. Zpráva superintendenta a zpráva za Radu oblasti 
- příloha č. 1.1.1

Superintendent postupně prošel zprávu a okomentoval jednotlivé odstavce.
Ke zmínce o statistice:
Superintendent: V tabulkách některých farností konečné počty předchozího roku 
neodpovídají počátečním počtům roku nového, to bude třeba doladit. 

K Institutu vzdělávání:
Ivana Procházková: Laických studentů modulu A je 9. Kurz S dětmi na cestě víry 
je pro pracovníky s dětmi, rozběhl se v únoru 2013, je na 2 roky, studuje ho 9 
studentů z ECM a 21 z ČCE. Pavel Wittner je správcem moodlu a koordinátorem 
za naši církev. 

Ke Komisi pro finance a církevní majetek
Tomáš Witiska: Jak je to nastaveno s odpovědností?
Jan Frolík: V komisi jsou odborníci, kteří podávají návrhy Radě oblasti, ale 
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odpovědnost nese Rada oblasti. 

K Půjčkám na údržby budov
Jan Frolík: Připomenu e-mailem, že se blíží čas k ukládání stanoveného množství 
peněz a také k podávání žádostí o půjčku. Zřejmě poprvé bude více žádostí, než 
budeme moci pokrýt. 

K Přípravné komisi pro zámek v Horních Počernicích
Zděněk Eberle: Měli jsme první setkání, příští bude v polovině května.

Celkový počet hlasujících je nyní 34. Přišel delegát farnosti Protivín.

Zpráva za Misijní středisko Brána.
Prezentoval Robert Box.

Hlasování o přijetí Zprávy za Misijní středisko Brána. Pro: 32 
Hlasování o přijetí celé zprávy za Radu oblasti: Pro 34

1.5. Zpráva za kancelář Rady oblasti, tabulky
- přílohy č. 1.5.1 a 1.5.2

Zpráva o revizi hospodaření – bez připomínek.
Postupně byly představeny všechny tabulky.
Hlasování o přijetí zprávy a všech tabulek. Pro: 34

1.6. Zpráva za Správu budov - příloha č. 1.6
Hlasování o přijetí. Pro: 33

1.7. Zpráva za Diakonii - příloha č. 2.1
Hlasování o přijetí. Pro: 34 



14     OK 27. 4. 2013 Praha 2

Superintendent představil Martina Kuklu, nového sekretáře v kanceláři Rady 
oblasti. 

1.8. Zpráva za Komisi pro evangelizaci a domácí misii
							- příloha č. 2.3
Hlasování o přijetí. Pro: 34

Přestávka.

1.9. Strategie ECM 2013-2030, Fond solidarity a rozvoje, Personální 
fond - přílohy č. 4.1 až 4.4

Superintendent rekapituloval jednání o církevních restitucích, která probíhala 
od roku 1990. 
Smlouva mezi státem a církví obsahuje dvě části: Odluka státu a církve a 
Kompenzace, tj. narovnání vztahů, náhrada újmy utrpěné za minulého režimu. 
Odluka státu a církve bude pozvolná. Ještě 17 let nám bude stát přispívat na 
mzdy duchovenských pracovníků. První 3 roky bude příspěvek v současné výši, 
pak se bude snižovat. Kompenzace bude vyplácena po dobu 30 let. Církev bude 
dostávat 12,2 milionů Kč ročně, částka bude každý rok zvýšena o inflaci.
Předkládaný dokument Strategie počítá s tím, že přijaté peníze (kompenzace) 
se budou investovat, spotřebovávat se bude jen výtěžek z nich, a to na podporu 
Diakonie, zahraniční misie, na pokrytí našich závazků jako jsou členské příspěvky 
do Centrální konference, EA, ERC, KEK a podobně. Podstatná část výnosů, až 
55% půjde do Fondu solidarity, ze kterého bude možné podporovat finančně 
slabší sbory, zakládání nových sborů a přispívat na mzdy pracovníků s přidělením 
do celocírkevních služeb. 
Zdeněk Brož: Odpovídá Strategie na otázku, co bude s tím velkým balíkem 
peněz po 30 letech?
Superintendent: Strategie toto neřeší, zabývá se pouze výnosy. Ale Oblastní 
konference může v budoucnosti Strategii přehodnotit. 
Jana Křížová: V jakém stádiu jsou ústavní stížnosti?
Superintendent: Smlouva mezi státem a církví je podepsána a platí. Nemůže být 
zrušena Ústavním soudem, ale samotný zákon o majetkovém vyrovnání ano. 
Pokud bychom kompenzace nedostali, museli bychom vypracovat jiný plán. 
Jiří Martan: U nás ve sboru zazněl i názor, že je třeba peníze vrátit, protože 
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nám nepatří. 
Alena Procházková: S tím nesouhlasím. Církev hospodaří s penězi lépe než 
stát.
Marcel Hule: Zastávám názor, že máme peníze přijmout, a protože jsme dostali 
je dostali jako dar, měli bychom je dále darovat do bohulibých projektů, nikoli 
používat peníze pouze z výnosu. Bojím se, že takto to nebude požehnáno.
David Michalica: Udělal někdo model toho, co bude za 5, 10 let? O jaké částce 
se bavíme? 
Mohli bychom tu informaci dostat?
Superintendent: Model má k dispozici Komise pro finance a církevní majetek a 
Rada oblasti. Zjednodušenou verzi je možné poskytnout sborům.
Jan Procházka: Jsem rád, že peníze jako celek zůstanou netknuté. Možná budeme 
investovat i do budov, ale tak, aby se peníze vracely. Vyzývám sbory: budete-li 
vědět o nějakém objektu vhodném pro podnikání za účelem zisku, dejte vědět 
do naší komise.
David Michalica: Kdo bude mít zodpovědnost za případné rozpouštění 
peněz?
Superintendent: Změnu ve strategii by mohla odsouhlasit OK, protože OK 
dokument Strategie přijímá. Návrh na změnu by předložila Rada oblasti.

Hlasování o Strategii.
Pro: 2�
Proti: 0

Informace o Fondu solidarity a o žádosti o příspěvek
Superintendent: Fond byl už založen, abychom věděli, kolik peněz bude 
třeba.
Jana Křížová: Takže o příspěvek z fondu lze žádat už teď?
Superintendent: Ano.

Personální fond
Superintendent: Sbory si v devadesátých letech šetřily asi 5 let na mzdy pro 
kazatele pro případ odluky. Nyní ve změněné situaci předkládá RO návrh, aby 
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byly tyto peníze vráceny sborům.
Jan Procházka: Před několika dny jsem upozornil superintendenta na to, že 
částky uvedené v protokolu OK 2002 nemusí být přesné. Odvedené peníze byly 
investovány, ale zpočátku asi 1 milion skončil v nezajištěných fondech. Církev 
o ty peníze přišla. Kdo ponese tuto ztrátu? OK 2002 rozhodla, aby schodek při 
vyplácení mezd byl pokryt z Personálního fondu, to bylo dalších 600 tisíc. 
Jan Frolík: Mluvili jsme o tom na Komisi pro finance a majetek. Považoval 
bych za přirozené, že ztrátu úměrným způsobem ponesou všichni, kteří do toho 
investovali. 
Petr Vaďura: Mrzí mne, že jsme to nevěděli, když jsme o tom na RO mluvili. 
Superintendent: Návrh, který jste dostali, nepočítal s touto ztrátou. Neuvědomili 
jsme si to. 
Jan Procházka: Ztrátu by bylo možné pokrýt z rezervy Rady oblasti.
Marcel Hule: Myslím, že by se ty prostředky neměly brát z ústředí. Jsme jedno 
tělo. 
Zdeněk Brož: Navrhuji, aby se prostředky neexistujících sborů využily na pokrytí 
té ztráty.
Petr Vaďura: Navrhuji vrátit tento návrh RO a pověřit ji zpracováním variant 
řešení. Rozhodneme o tom za rok.  
Daniel Červeňák: Jaké částky se to týká?
Jan Procházka  cituje z Protokolu 2002 jména sborů a příslušnou částku.
Jan Frolík: Navrhuji o návrzích hlasovat.
Josef Červeňák: Navrhuji napsat a promítnout, o čem budeme hlasovat. 
Hlasování o posledním návrhu: Pokračovat po obědě s návrhy předloženými 
písemně: Pro 24

Přestávka na oběd.

2. Odpolední jednání

2.1. Modlitební chvíle
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2.2. Personální fond - příloha č. 4.4 – pokračování jednání 
Superintendent:Máme dva návrhy – jeden z RO, který jste dostali. Druhý návrh 
je bratra Ctirada Hrubého, předkládá ho bratr Jan Frolík. 

Rekapitulace:
Uložená jistina celkem 3 676 805,-

z toho neexistující sbory 683 997,-
(Jablonec, Karlovy Vary, Žďár n/S, Ostrava, Vršovice, Staňkov)

Ztráta z podnikání 660 000,-
Použito na mzdy 547 735,-

Návrh:
Vyplatit existujícím sborům čistou jistinu 2 992 808,-
Neexistující sbory pokryjí ztrátu a ještě zbude  23 997,-
Částka na mzdy 547 735,-
Takže ústředí pokryje 523 738,-

Petr Vaďura: Rozdíl je v tom, že podle návrhu Ctirada Hrubého se ztráta se 
pokryje z Rady oblasti a z peněz neexistujících sborů, kdežto podle původního 
návrhu RO by se vracely peníze po odečtu ztráty.

Hlasování pro návrh Ctirada Hrubého: Pro: 28

Superintendent: Ještě je třeba rozhodnout, kdy se peníze budou vracet.
Daniel Červeňák: Kancelář by se v té věci mohla domluvit přímo se sbory 
a vracet peníze postupně podle svých možností, aby se nemusely nevýhodně 
prodávat cenné papíry.
JosefČerveňák znovu požádal o jmenovité uvedení zrušených sborů a vznesl námitku, 
že jejich prostředky měly být převedeny do farností, které lze považovat za nástupické.

2.3. Komise pro církev a společnost 
Jana Daněčková: Osobně jsme se nescházeli. Bylo nám zadáno nahlédnout do 
nového znění sociálních zásad. Podávala jsem odpovědi na etické otázky.
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2.4. Komise pro sociální práci
Filip Gärtner: Komise se nesešla, nebyl důvod.

2.5. Komise pro práci s dětmi a dorostem - příloha č. 2.4
Tomáš Witiska: V rámci AMM se řeší Poušť pro mládežníky od 16 let. Chybí 
programy pro dorost. 
Pavel Wittner: Komise se tím může zabývat.
Petr Vaďura: Stránka pro děti v časopise Slovo a život by nebyla kompatibilní 
s obsahem. Je možné vložit přílohu nebo využít časopis pro děti Kroky. 
Pro přijetí: 32

2.6. Zpráva Komise pro liturgii - příloha č. 2.5
Alena Procházková: Navrhuji, abychom o liturgii mluvili při schůzích 
kazatelů.
Pro přijetí: 30.

2.7. Zpráva za metodistický seminář Vršovice - příloha č. 2.6
Pro přijetí: 31

2.8. Zpráva misijní koordinátorky - příloha č. 2.7
Jana Křížová: Děkuji, že mne informujete o vašich návštěvách ze zahraničí a 
do zahraničí. 
Pro přijetí: 34

2.9. Zpráva za AMM - příloha č. 2.8
Josef Červeňák: Oficiálně by měla být zpráva Komise pro práci s mládeží. 
Doporučuji, aby AMM udělala revizi stanov. Před pěti lety se revize nedokončila, 
protože nebyla shoda se slovenskou stranou.
Milan Mrázek: Používáme revidované stanovy z doby, než jsem se stal 
předsedou. 
Superintendent: Ověřte to prosím.
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Pro přijetí: 34

2.10. Zpráva za Řád
Superintendent: Na Výroční konferenci budeme hlasovat o změnách Ústavy 
ECM, jak je navrhuje Generální konference 2012.

2.11. Zprávy ze sborů - přílohy č. 3.1 až 3.15
Proběhl rozhovor o způsobu jmenování kazatelů na sbory. 
Josef Červeňák: Co dělá oblastní vedoucí laiků? Ve sborech čekají na 
podněty.
Jan Harbáček: Uvítal bych podněty zdola. Připravím strukturovanou informaci 
o mém zapojení v Evangelikální alianci. 
Máme nabídku zúčastnit se v Norsku  konference laiků. Hledáme až 4 delegáty 
anglicky mluvící 13.7.-19.7.2013. Téma: Požehnání a výzvy různosti. Zájemci, 
obraťte se na Martina Kuklu. 

Zprávy ze sborů (všechny).
Pro přijetí: 34

2.12. Oznámení, modlitební chvíle, vysluhování Večeře Páně
Petr Vaďura: Pro modifikované webové stránky církve hledá Mediální komise 
ECM spolupracovníky a kontaktní osoby v jednotlivých sborech, kteří by 
poskytovali aktuální informace o dění ve sboru, popř. si podíleli na tvorbě 
webových stránek. Do 15.5., kdy je schůze Mediální komise. Té se mohou 
případní zájemci zúčastnit. Informace na: petr.vadura@volny.cz. 

Jiří Martan vedl modlitební chvíli se dvěma částmi: děkování a přímluvy. 
Požehnání účastníkům.

Na závěr oblastní konference byla vysluhována Večeře Páně. 

Konference byla ukončena v 16:10.
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Přílohy

Příloha č. 1.1.1 – Zpráva superintendenta 

„Pokoj vám. Jako mne poslal Otec, tak já posílám vás.“ Po těch slovech
na ně dechl a řekl jim: „Přijměte Ducha svatého“.
Jan 20:21b-22

Bratři a sestry,
ustrašení a opuštění učedníci, kteří se schovali v uzamčené místnosti, se již

nemusí dále bát. Kristus je uprostřed své církve. Strach učedníků o život se
mění v odvahu zvěstovat nový život, smutek nad smrtí svého Mistra se mění
v novou radost ze setkání se vzkříšeným Mistrem.
Kristus je i dnes uprostřed své církve. Již se nemusíme bát o svůj život, o

svou víru a dokonce ani o samotnou církev. Kristus se o ni postará. Všechny
své schopnosti, dary, ochotu, odevzdanost, následování Krista, to vše smíme
dát do služby Ducha svatého.

Během konferenčního roku bylo mnoho sborových a církevních aktivit. 
Pravidelné bohoslužby, biblické vzdělávání,  kurzy na Poušti, sportovní kem-
py, kempy s výukou angličtiny, letní biblické školy, návštěvy z partnerských 
sborů a z partnerského distriktu. V září jsme slavili bohoslužbu při příležitosti 
dokončení rekonstrukce domu pro TC Vršíček. Bohoslužby se účastnil bratr 
biskup Patrick Streiff a další hosté z ekumeny. Následně jsme s bratrem 
biskupem navštívili i některé sbory. Po celý rok se konala pravidelná setkání 
kazatelů a další společné aktivity.

Farní konference přinášejí důležité ohlédnutí a vyhodnocení služby v uply-
nulém roce. Ne vždy jsou tato ohlédnutí povzbuzením. Často se utěšujeme 
a říkáme, že statistika nevypovídá o atmosféře, vztazích a dalších kvalitách 
sboru. Já se domnívám, že statistiky a finanční zprávy vypovídají nejen o 
pastoraci a misii, ale všeobecně o životě a službě sboru mnoho a možná více 
než si přiznáme.

V rámci jednání farních konferencí seznamuji členy sborů s problematikou 
odluky církve a státu a následnými kroky, které církev již koná a bude ještě 
konat. V naprosté většině se setkávám se zájmem o danou problematiku. 
Jsem rád, že členové církve ve většině případů nepodléhají mediálnímu násilí, 
které bylo spuštěno po schválení příslušného zákona a podepsání smluv mezi 
státem a církvemi. Odpovědně mohu prohlásit, že se na odluku aktivně při-
pravujeme a budeme i nadále ve všech přípravách pokračovat.  
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Zpráva za Radu oblasti

Rada oblasti se v konferenčním období 2012/2013 sešla k 7 řádným 
schůzím. V období mezi schůzemi konzultovali členové Rady neodkladné 
záležitosti pomocí emailů a telefonicky. Jednání byla vždy korektní, inspira-
tivní a přátelská. O všech rozhodnutích se hlasovalo, počet hlasů je zapsán 
v zápisech jednání . 

Rada oblasti pracovala v intencích Řádu církve. Spravovala finanční a 
majetkové záležitosti, kontrolovala hospodaření farností. Pečovala o Diakonii, 
personální záležitosti, plánovala a podporovala celocírkevní aktivity. Schvalo-
vala zahraniční cesty zaměstnanců ECM a jmenovala zástupce do ekumenic-
kých institucí. Průběžné informace z jednání vycházejí v Oběžníku. 

Děkuji členům Rady i tajemníkům za jejich nasazení, službu, přinášení 
nových návrhů a řešení.

Kancelář Rady oblasti vedla a zpracovávala personální, účetní, finanční, 
mzdové a další agendy. Kancelář má na starosti kromě jiného komunika-
ci s Ministerstvem kultury, biskupskou kanceláří, zprostředkování finanční 
pomoci sborům v rámci IMT, CXO, FMIE a další.

Rada oblasti na základě doporučení Komise pro finance a církevní majetek 
rozhodla o naší neúčasti na projektu Penzijního připojištění pro duchovní a
zaměstnance církve v rámci Centrální konference. 

Správa budov pokračovala v péči o nemovitosti vlastněné církví. Mezi 
nejvýznamnější investice patřilo dokončení rekonstrukce objektu TK Vršíček 
SKP Plzeň, oprava hlavní budovy zámku v Horních Počernicích a rekonstruk-
ce kavárny pro ESUMC v Praze Vršovicích.

Diakonie. Rada oblasti jmenovala nové ředitele: SKP Klubíčko bratr Zde-
něk Brož, SKP Horní Počernice bratr Roman Čepelák, SKP Naděje pro život 
Jihlava bratr David Chlupáček.

Na žádost staršovstva farnosti v Litoměřicích Rada souhlasila se zřízením 
Mateřské školky. Ředitelem byl jmenován bratr Zdeněk Brož.

Rada oblasti odsouhlasila znění Smluv o finančním příspěvku na mzdy se 
středisky: SKP Plzeň, Point 14, SKP Pastelka, SKP Duha a SKP KC Maják.

Institut vzdělávání. Kurz pro laické kazatele a další pracovníky vstoupil již 
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do čtvrtého semestru. V lednu 2013 byl otevřen ve spolupráci s ČCE kurz 
pro učitele besídek S dětmi na cestě víry. Konala se Jarní škola pro kazatele a 
další služebníky církve.

Ekumenická spolupráce pokračovala zejména v rámci Ekumenické rady 
církví a Leuenberkského společenství. Naši delegáti jsou zapojeni do dalších 
ekumenických institucí. 

Společně s dalšími církvemi jsme vydali Společné čtení na každý den 2013.
Tak jako v minulých letech spolupracujeme v rámci Centrální konference

naší církve. Máme zástupce ve výborech a komisích. Již třetím rokem se 
finančně podílíme na provozních výdajích Centrální konference.  

Pokračovala spolupráce s partnerským distriktem a dalšími sbory v rámci 
IMT. Během léta a podzimu 2012 přijelo mnoho týmů VIM, hostili jsme náv-
štěvy z partnerských sborů v rámci IMT. Společně s partnerským distriktem 
Johnson City, Tennessee podporujeme i nadále založení anglicky mluvícího 
sboru (ESUMC) v Praze. 

1. Komise pro finance a církevní majetek.  Rada oblasti schválila náplň 
práce komise.

2. Půjčky na údržbu budov. Rada oblasti schválila Zásady fungování PUB
v roce 2013 a jejich přílohy. 

3. Misijní fond - Podpora misijních projektů. Rada oblasti schválila Směrni-
ce MF – PMP a formulář Žádost o podporu a jmenovala členy Správy PMP: 
P. Kuchynka,  J. Neužil, V. Pavelek

4. Rada oblasti ustavila Přípravnou komisi pro zámek v Horních Počer-
nicích. Komise se bude zabývat otázkou budoucího využití našeho majetku 
v Horních Počernicích. Jmenovala členy komise: Zdeněk Eberle (předseda), 
Petr Procházka, Ctirad Hrubý, Jan Frolík, Josef Červeňák a Jan Procházka, 
Martin Švehla (za farnost Horní Počernice).

5. Rada oblasti ustavila Mediální komisi, do jejíž působnosti bude spadat 
webová a další prezentace církve. Jmenovala členy komise: Petr Vaďura 
(předseda), Tomáš Urbánek, Martin Jeřábek, Daniel Červeňák a další (dle 
návrhu předsedy).  

�. Knihkupectví MS Brána. Rada oblasti vybrala projekt na provozování 
Brány, který podal sbor Praha Strašnice. Staršovstvo farnosti se smluvně 
zavázalo péčí o knihkupectví a navrhlo členy Správní rady.

7. Odluka státu a církve. Rada oblasti souhlasila se zněním Smlouvy o 
vypořádání mezi Českou republikou a Evangelickou církví metodistickou a 
zmocnila superintendenta k jejímu podpisu. 
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Na základě návrhu Komise pro finance a církevní majetek Rada oblasti 
rozhodla, že nevyužije nabídku ministra financí na investování prostředků z 
kompenzace do státních dluhopisů.

�. Strategie ECM (2013-2030). Strategie pro řešení finančních záležitostí
ECM spojených se změnou státní podpory. Rada oblasti schválila návrh Stra-
tegie a doporučuje OK ke schválení.

9. Rada oblasti schválila založení Fondu solidarity a rozvoje a formulář 
Žádost o podporu z fondu solidarity a rozvoje.
																																																																													Petr Procházka

Příloha č. 1.1.2 - Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti.

Centrální konference 2013.
a. Executive committee. CZ-SK: Superintendent Petr Procházka + Miro-

slava Procházková.
b. Committee on Investigation. CZ-SK: Petr Procházka.
c. Committee on Appeals. CZ-SK: Pavel Hradský, náhradník Josef Thál.
d. Working group Episcopacy.  CZ-SK: Petr Procházka.
e. Working group Theology and Ordained Ministry. CZ-SK: Jana Daněč-

ková
f. Working group Church and Society. CZ-SK: Jana Křížová (předseda).
g. Working group Discipline and judicial matters. CZ-SK: Josef Červe-

ňák.
h. Methodist e-Academy (Governing Board). CZ: Ivana Procházková.
i. In Mission Together. CZ: Jana Křížová.

Zastupování církve v ekumenický institucích a na konferencích.
a. Řídící výbor Ekumenické rady církví. Zastupuje superintendent Petr 

Procházka.
b. Komise pro ekumenismus ERC.  Zastupuje bratr Josef Červeňák. 
c. Mediální komise ERC. Zastupoval bratr Petr Vaďura.
d. Valné shromáždění ERC  v ČR 2012. Delegáti za ECM: bratři Petr 

Procházka, Petr Vaďura, Jan Harbáček.
e. Výbor České biblické společnosti. Zastupuje bratr Josef Červeňák.
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f. Valné shromáždění ČBS 2012. Zastupovali bratři Josef Červeňák a Pavel 
Hradský.

g. Valné shromáždění ČBS 2013. Zastupovali bratři Josef Červeňák a Petr 
Vaďura.

h. Světový den modliteb. V přípravném výboru zastupuje sestra Zdena 
Janů.

i. Rada Evangelikálního teologického semináře. Zastupuje bratr Josef Čer-
veňák.

j. Rada České evangelikální aliance. Zastupuje bratr Pavel Kuchynka.
k. Přípravný výbor pro Ranní čtení 2013 a 2014. Zastupuje sestra Jana 

Křížová.
l. Výkonný výbor VDP (velký výbor). Zastupuje bratr Zdeněk Brož.
m. Církev jako odpověď? – reflexe vztahu církve a společnosti.  17. Stu-

dijní den ERC , 24. 4. 2012. Zastupovali bratři Filip Jandovský a Milan 
Mrázek.

n. Pracovní skupina GBGM a koordinátorů VIM, New York, USA, 26.-
29.9.2012. Zastupovala sestra Jana Křížová.

o. EMYC Council Meeting 2012, Varna, Bulharsko, 28.9.-1.10.2012. 
Zastupovala sestra Veronika Hradská. 

p. Conference on New Trends in Theological Education, Moskva, Rusko, 
2.-4.10.2012. Zastupovala sestra Ivana Procházková.

q. Konzultace o práci žen, Bankya, Bulharsko, 19.10.-23.10.2012. Zastupo-
vala sestra Václava Hradská. 

r. 7. Synod českých leuenberských církví, 23.-24.11.2012. Zastupovali 
sestry Jana Křížová, Jana Daněčková, bratři Jiří Kantor, Jan Harbáček.

s.  14th CEC Assembly, Budapešť , Maďarsko,  3-8.7.2013,.  Zastupuje 
sestra Jana Křížová.

t. 13th European Conference for Lay Persons (Workers and Volunteers) 
2013 , Norsko, 13-19.7. 2013. Zástupci ještě nejsou určeni.

u. Konzultace misijních koordinátorů, Cincinnati, USA, 7.-9.11.2013. 
Zastupuje sestra Jana Křížová.

Příloha č. 1.2 - Zpráva Komise pro finance a církevní majetek

KFCM ve složení Jan Procházka, Jan Frolík, Jan Harbáček a Petr Navara 
byla ustavena 10.3.2012 jako poradní orgán Rady oblasti. Její pracovní náplní 
je na základě požadavků superintendenta:
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(1) navrhovat způsob správy a využití možného budoucího majetku ECM 
v souvislosti s připravovaným navrácením církevního majetku a kompenzací,

(2) navrhovat způsob správy a využití dosavadního církevního majetku s 
možností plynulého napojení na práce podle bodu (1), dojde-li k navrácení 
církevního majetku a kompenzacím,

(3) ad hoc navrhovat řešení jiných finančních otázek.

KFCM se do dnešního dne sešla 7x, vždy za přítomnosti superintendenta P. 
Procházky a většinou za přítomnosti vedoucí kanceláře RO R. Šimandlové.

Mezi hlavní dosavadní výsledky práce KFCM patří:
• prostudování a posouzení Penzijního plánu UMC pro střední a 

východní Evropu a doporučení Radě oblasti, aby se ČR k tomuto plánu nepři-
pojovala, a aby RO doporučila všem zaměstnancům zapojení do penzijního 
připojištění podle modelu platného před 30.11.2013,

• posouzení nehmotného majetku církve (vklady, fondy, akcie) a doporu-
čení k jeho prodeji nebo podržení podle současné situace na trhu,

• organizace setkání sborových finančníků v prosinci 2012 a společně s 
nimi provedená analýza současných finančních možností sborů, která potvrdi-
la, že žádný sbor by nebyl schopen existence bez příjmu zvenčí; v návaznosti 
na toto setkání byly připraveny motivační dopisy sborům,

• doporučení jak uložit celkovou roční částku od MK na mzdy v roce 
2013,

• postupná inventura stavu nemovitostí ve vlastnictví církve s cílem 
připravit návrh jejich nejvhodnějšího využití,

• posouzení rozpočtu Správy budov a návrh na úpravu Zásad fungování 
PUB, aby bylo možno poskytovat půjčky i Správě budov.

Hlavním současným úkolem KFCM je v návaznosti na podepsanou smlouvu o 
majetkovém vyrovnání a na připravovanou strategii ECM navrhnout, jak investovat 
disponibilní prostředky tak, aby se jejich objem nezmenšoval a aby přinášely 
co největší výnosy. KFCM tedy analyzuje jakou část prostředků investovat do 
finančních produktů a jakých, jakou část investovat do cenných papírů a jakých, 
jakou část investovat do nemovitostí a jakých, jakou část investovat do dalších 
možných oblastí a jakých.

V Praze 4. 4. 2012,
Jan Frolík, předseda KFCM
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Příloha č. 1.3 - Zpráva - Půjčky na údržbu budov

PUB fungovaly v roce 2012 v souladu se schválenými zásadami.
K 1.1.2012 bylo k dispozici 630 138 Kč, k 31.12.2012 bylo k dispozici 665 

871 Kč. 
Celkové pohyby:
nové vklady 471 711 Kč
výběry          152 988 Kč

nové půjčky 400 000 Kč
splátky               117 000 Kč

Podrobný přehled PUB za rok 2012 byl rozeslán všem farnostem e-mailem 
1�.1.2013.

Zásady fungování PUB byly od roku 2013 rozšířeny o možnost poskytování 
půjček také Správě budov.

V Praze 4. 4. 2013,
Jan Frolík, administrátor PUB

Příloha č. 1.4.1 - Směrnice Rady oblasti - Podpora misijních projektů 
Evangelické církve metodistické - pravidla fungování

A. Preambule

Podpora misijních projektů Evangelické církve metodistické (dále jen 
PMP) je nástroj Rady oblasti (Oblastní konference), jehož posláním je 
finančně podporovat misijní a evangelizační projekty sborů, středisek a jiných 
subjektů ECM.

B. Způsob získávání prostředků PMP

• Prostředky PMP jsou získávány celocírkevní sbírkou vyhlašovanou 
Radou oblasti každoročně na svátek Letnic. Sbírka je uskutečňována již na 
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konkrétní projekty, které splnily kritéria pro poskytnutí finanční podpory a 
byly vybrány správou PMP.

• Prostředky PMP plynou také od jiných dárců (dary jednotlivců, sborů, 
Rady oblasti, či jiných subjektů za účelem podpory misie, evangelizace a 
zakládání sborů).

C. Správa PMP

• Prostředky PMP spravuje správa PMP. 
• Členy správy PMP jmenuje Rada oblasti na návrh Komise pro evange-

lizaci a vnitří misii. Rada oblasti může jmenovat i další členy správy PMP.
• Funkční období členů správy PMP je dvouleté. Členy správy PMP lze 

opětovně jmenovat. 
• Správa PMP je minimálně tříčlená. Skládá se z duchovních i laiků. 

Členem Správy PMP může být jeden člen z členů Komise pro evangelizaci a 
vnitřní misii. 

• Správa PMP si ze svého středu zvolí předsedu.

D. Kritéria výběru projektů

• Podavatel projektu je subjektem ECM (organizačním, správním, 
právním).

• Projekt má evangelizační či misijní zaměření a smysluplnou strategii 
v kontextu služby daného sboru či jiného subjektu ECM.

• Finanční náročnost celého projektu. 
• Finanční podíl žadatele.

E. Způsob vyhlášení a výběr projektů

• Výběr projektů je uskutečňován 1x ročně.
• Výzva k podání projektů je rozesílána na sbory, střediska a další sub-

jekty ECM předsedou správy PMP prostřednictvím elektronické pošty spolu s 
formulářem. Temín: 20.1.

• Zpracované projekty zasílají podavatelé předsedovi správy PMP na 
jednotném formuláři. 
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Uzávěrka: 1. 3.
• Správa PMP provede výběr podporovaných projektů. 
Správa PMP má právo v průběhu výběru vyžádat si od podavatele projektu 

doplňující informace. Podavatelům projektů pošle vyrozumění o tom, zda byl 
jejich projekt vybrán.

Termín: 31. 3.
• Správa PMP podá informaci Radě oblasti o všech podaných projektech 

a o projektech, které byly vybrány. Informace o projektech bude obsahovat 
pouze název projektu, náklady projektu a požadovaná částka.

•  Správa PMP zpracuje informační brožurku o vybraných projektech a 
zašle ji na sbory, střediska a další subjekty ECM. Brožurka bude obsahovat 
i informaci o vyhlášení sbírky, číslo účtu, na který je možné posílat dary a 
termín uzávěrky. 

Termín: tři týdny před Letniční nedělí.
• Na základě výše sbírky a výše finančních prostředků na středisku 163, 

účet 7373737373/2700, rozdělí Správa PMP finanční prostředky mezi schvá-
lené projekty. 

Termín: 20. �.
Pokud je výše finančních prostředků určených na podporu misijních projek-

tů vyšší než pořadované částky, zůstane rozdíl jako rezerva určená na projekty 
v následujícím roce.

Pokud je výše finančních prostředků určených na podporu misijních pro-
jektů nižší než pořadované částky, sníží správa PMP podporu jednotlivým 
projektům.

• Předseda správy PMP informuje Radu oblasti o výši skutečné finanční 
podpory vybraným projektům.

• Kancelář Rady oblasti rozešle finanční prostředky podavatelům vybra-
ných projektů.

Termín: 30. �.

F. Vyúčtování a kontrola

• Po realizaci projektu podavatel projektu zašle rozpis použití finančních 
prostředků správě PMP, která vyhodnotí regulérnost použití. 

Na vyžádání správy PMP je podavatel projektu povinen předložit položkové 
vyúčtování, které musí být součástí účetnictví daného subjektu.

• Správa PMP má právo rozhodnout o navrácení přidělených prostředků 
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od podavatele projektu zpět do PMP, pokud nebyly použity dle kritérií nebo 
neměly prokazatelnou souvislost s projektem.

Tato Směrnice byla projednaná a přijatá na zasedání RO dne 11. 9. 2012.
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Příloha č. 1.4.2 - Žádost o podporu projektu z Misijního fondu ECM
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Příloha  č. 1.5.1 – Zpráva kanceláře Rady oblasti

I rok 2012 byl pro kancelář RO nabitý pracovními úkoly, které vyplývají 
z pracovní náplně kanceláře jako servisního orgánu církve.  Kancelář zajišťuje 
vnitřní fungování církve i servis pro jednotlivé farnosti a zároveň plní všech-
ny úkoly dané požadavky státní správy.

Kromě rozsáhlého účetnictví celé církve zpracovává kancelář také personál-
ní a mzdovou agendu všech zaměstnanců, včetně vedení pokladny pro přímé 
výplaty mezd, cestovních příkazů a dalších nezbytných přímých výdajů, ale i 
příjmů spojených s ubytováním a opravami v církevních ubytovnách a bytech, 
jak ve Vršovicích, tak v Ječné. Zpracování mzdových dotací z ministerstva 
kultury a jejich pravidelné vyúčtovávání ve mzdových inventurách bylo také 
součástí práce kanceláře v uplynulém roce. Pro Finanční úřad Prahy 2 a Čes-
ký statistický úřad jsou plynule zpracovávány čtvrtletní a roční výkazy.

Kancelář také připravuje podklady pro jednání Rady oblasti, pro Oblastní 
a Výroční konferenci a plní úkoly, které z těchto zasedání vyplynou. Zpra-
covává veškeré příspěvky na jednotlivé církevní fondy, repartice, sbírky atd. 
Pravidelně se podílí na zpracování, tisku a rozesílání celocírkevního časopisu 
Slovo a život a formou Oběžníku, který je rozesílán elektronicky, informuje 
farnosti o aktuálním dění v církvi. Péče o ubytovací prostory v Ječné i jejich 
úklid jsou také předmětem činnosti kanceláře, a s tím samozřejmě spojené 
administrativní a účetní zajištění této činnosti, jak v Ječné, tak i ve Vršovi-
cích, ale i v našem letním táboře na Poušti nebo na Veselce. 

Zprostředkování žádostí o příspěvky na práci jednotlivých sborů či SKP 
z celoevropských církevních fondů FMIE a Connexio, jejich zpracování, 
komunikace s biskupskou kanceláří a následné zpracování a přeposílání při-
šlých darů jednotlivým sborům (týká se to i darů od spřátelených sborů 
v USA) jsou také jednou z mnoha dalších činností kanceláře, právě tak jako 
příprava veškerých setkání kazatelů a zaměstnanců, ať už v prostorách ústředí 
naší církve, či mimo něj, a ještě mnoho dalších pracovních aktivit mají na sta-
rosti zaměstnanci kanceláře RO, jejichž personální složení bylo v roce 2012 
toto: bilanční účetní a fakturantka R. Bednářová, mzdová účetní na poloviční 
úvazek H. Marianková, recepční a pokladník na poloviční úvazek L. Kacafí-
rek, asistentka superintendenta do června A. Šebková a od září L. Sochanová 
(částečný úvazek).

Finanční zprávy o stavu hospodaření Rady oblasti, Správy budov i jednotli-
vých sborů jsou zpracovány jako obvykle v přiložených tabulkách a to:

1) Hospodářské výsledky středisek RO a SB v roce 2012
2) Plnění repartic 2012
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3) Repartice došlé na účet v roce 2012
4) Repartice, sbírky a hodnostní došlé na účty RO v roce 2012
5) Výnosy jednotlivých sborů 2012
6) Náklady jednotlivých sborů 2012
7) Aktiva jednotlivých sborů 2012
8) Pasiva jednotlivých sborů 2012
Revizní zpráva za rok 2012 je přiložena samostatně.
Chtěla bych touto cestou poděkovat všem spolupracovníkům nejen v kan-

celáři, ale i na sborech, za jejich obětavou práci během celého roku a popřát 
nám všem hojné požehnání našeho Pána, aby se nám dařilo zvládat náročné 
úkoly této doby i v roce 2013. 

Přeji moudrost v rozhodování.
																																																																							Renata Šimandlová

Příloha  č. 1.5.2 – Kancelář Rady oblasti - finanční přehledy:
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Hospodářské výsledky jednotlivých                 středisek v roce 2012
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Hospodářské výsledky jednotlivých                 středisek v roce 2012
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Plnění repartic 2012
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Plnění repartic 2012
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Přehled aktiv 2012
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Přehled pasiv 2012
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Přehled výnosů 2012
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Přehled nákladů 2012
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Repartice, sbírky a hodnostní došlé                 na účty v průběhu roku 2012
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Repartice, sbírky a hodnostní došlé                 na účty v průběhu roku 2012
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Příloha č. 1.6 – Zpráva Správy budov

Ve správě budov jsme v loňském roce pokračovali s opravou zámku v Hor-
ních Počernicích. Podařilo se zkolaudovat část oprav, chybí ještě dokončit 
bývalou kuchyni a jídelnu. To budeme dělat v letošním roce. Celé první patro 
a větší část přízemí již využívá Středisko křesťanské pomoci.

Ve Vršovicích jsme v přízemí přestavěli kuchyňku a jídelnu na kavárnu pro 
práci Michelle Mc Kinnon.

V Praze 2, Ječné ulici jsme zahájili rekonstrukci velkého bytu, který vrátili 
nájemníci a byl ve velmi špatném stavu. Oprava bude dokončena v letošním 
roce.

Podle harmonogramu splácíme půjčky na opravu domu v Mikulově. Ve 
splátkách budeme pokračovat ještě několik let.

Také jsme opravili dva byty před nastěhováním farářů na nová místa, a to 
v Třeboni a v Horních Počernicích.  

Pokračovali jsme i půdní vestavbou v Plzni, Thámově ulici. Pokud bude 
dostatek peněz, rádi bychom stavbu dvou bytů 2+1 dokončili v příštím roce.

Závěrem bych rád poděkoval všem svým spolupracovníkům, jak ve správě 
budov tak i ostatním, kteří se starají o domy na jednotlivých farnostech za 
jejich svědomitou a poctivou práci. Děkuji také Radě oblasti za vstřícný pří-
stup k investicím do budov.  

Jan Procházka

Příloha č. 1.7 – Revizní zpráva za rok 2012

Předmětem revize byly :
a) dokumenty:  účetní rozvaha 2012,  závěrečný účet „hospodářský výsle-

dek“  za 2012, běžné účetní doklady, 
b) hospodárnost a účelnost výdajů.
Dospěl jsem k těmto závěrům :
Vykazovaný výsledek hospodaření (ztráta) oproti minulým obdobím je způ-

soben změnou účtování v oblasti fondů, změna byla výsledkem provedeného 
auditu v roce. 2011.

Konstatuji že je zřetelná snaha dodržovat pokyny, které vzešly z výše uve-
deného auditu.

Účetní případy jsou podloženy příslušnými účetními doklady, které jsou 
přehledně uspořádány a řádně uchovávány.
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V hospodaření ve sledovaném období jsem neshledal žádné výrazné pochy-
bení, výdaje byly vynaloženy účelně. 

Vzhledem k trvající hospodářské stagnaci, trvající mírné inflaci a růstu reál-
ných  životních nákladů nelze očekávat výrazný růst příjmů ze sbírek přesto, 
že členové církve jsou obětaví.

Proto doporučuji nejen ústředí, ale i sborům, aby zvažovali účelnost výdajů 
na plánované akce,  stanovovali jejich priority a dle těch i časovou posloup-
nost jejich realizace. ( Především je nutné najít peníze na opravu střech 
budov, které nejsou v dobrém stavu. Připomínám, že budovy a modlitebny 
nejsou majetkem jednotlivých sborů, ale společným majetkem ECM.)

V Praze, dne 19.4.2013                                                      Jan Macek

Příloha č. 2.1 – Zpráva Diakonie

Ředitelé středisek se i v roce 2012 pravidelně scházeli k tomu, aby přinášeli 
své otázky a sdíleli své zkušenosti. S bratrem superintendentem jsme hovořili 
o budoucnosti financování zaměstnanců středisek, kteří do nynějška byli 
placeni jako zaměstnanci církve. Došlo k dohodě a v minulých měsících i 
k praktickým krokům k přenesení placení pracovníků na střediska (s přechod-
nou dobou).

Podpořili jsme první dva projekty v rámci Podpory diakonických projektů 
ECM – účast klientů TK Vršíček na Bohoslužbách ve sboru Maranatha 
Plzeň a pilotní projekt na podporu dopravy potřebných do sboru Praha 2. Od 
jednotlivých dárců jsme v roce 2012 získali 6 360 Kč, z Velikonoční sbírky, 
jejíž výnos jsme celý na podporu diakonických projektů převedli, jsme získali 
45 909 Kč.

Stále se rozšiřuje obsah extranetu DiECM (diakonie.umc.cz/extranet). 
Přístup přes heslo do něj mají všichni ředitelé středisek a členové správních 
rad. Přístupová hesla např. pro kazatele je možné získat na požádání u ředitele 
DiECM. Obsahem jsou vnitřní směrnice, metodiky, výstupy ze setkání ředite-
lů atp.

Z půjčkového fondu na překlenutí momentální platební neschopnosti středi-
sek jsme v roce 2012 zapůjčili 500 tis Kč. 

Podrobná finanční zpráva a zprávy z jednotlivých středisek momentálně 
zpracováváme a na sbory ji rozešleme v elektronické podobě. Tam se jistě 
podrobněji dozvíte o aktivitách jednotlivých středisek – z těch větších to např. 
bylo znovuotevření zrekonstruované terapeutické komunity Vršíček, oslava 
deseti let činnosti KC Maják, benefiční koncert pro Duhu, ale také nastartová-
ní aktivit k založení křesťanské mateřské školky v Litoměřicích. Děkujeme za 
podporu.       

                                                    Dne 16. 4. 2013 zapsal Ctirad Hrubý
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Příloha č. 2.2 – Výroční zpráva misijního střediska Brána za rok 2012

Hlavní činností Brány byl, tak jako v minulých letech, prodej křesťanské 
literatury.

V první polovině roku 2012 požádala Správní rada misijního střediska 
Radu oblasti o vypsání výběrového řízení na provozovatele křesťanského 
knihkupectví. Rada oblasti se po posouzení obdržených projektů rozhodla pro 
projekt sboru ECM Praha 10-Strašnice.

 1.června 2012 převzal sbor ve Strašnicích nad misijním střediskem patro-
nát a staršovstvo navrhlo Radě oblasti ke jmenování novou správní radu ve 
složení Karel Dřízal, Robert Box, Petr Špirko.   

V průběhu července a srpna byl nově uspořádán interiér obchodu s novým 
nábytkem.

Rozšířili jsme sortiment o výrobky chráněných dílen, produkty fairtrade, 
knihy v angličtině,

knihy z vydavatelství Vyšehrad, Oikumené a Albatros, čtečky e-knih.
Založili jsme nový web a e-shop www.novabrana.cz. Původní e-shop www.

úsvit.cz se osamostatnil a stal se soukromým subjektem.

Stejně jako v minulých letech se Brána zúčastnila prodeje křesťanské litera-
tury na akcích:

Křesťanská konference, Modlitba za domov, Konference mládeže ECM 
v Plzni, kurzy na Poušti, vánoční prodej ve sborech ECM Jihlava, ECM 
Plzeň, ECM Třeboň, ČCE Libeň, CB Dejvice. Brána se zapojuje do akce 
Národní týden pro manželství.

V záři se konala akce Znovuotevření Brány. Na programu bylo představení 
organizací, které prodávají výrobky chráněných dílen Diakonie ČCE Lito-
měřice, o.s.Stéblo, zpěvačka Markéta Lišková, Michelle McKinnon-Young a 
Jiří Beneš. Od října do prosince jsme uspořádali literární večery s Eduardem 
Martinem,  Jiřím Mrázkem, Hanou Pinknerovou a Danem Drápalem.

Tyto večery byly většinou pořádány ve spolupráci s Petrem Vaďurou.

Brána je místem setkávání křesťanů a lidí, kteří se chtějí seznámit 
s křesťanskou literaturou.

Toto se děje prostřednictvím pořádaných akcí, pravidelně obměňovanou 
výlohou a hlavně možností zakoupit křesťanskou literaturu. Nabízíme také 
běžnou dětskou literaturu, která láká do našeho knihkupectví i rodiče a pra-
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rodiče s dětmi, kteří by jinak do křesťanského knihkupectví nepřišli. Nyní 
mají možnost seznámit se s křesťanskou literaturou a koupit si například 
Bibli nebo jinou křesťanskou literaturu. V minulém roce Brána také finančně 
přispěla do Misijního fondu ECM.

Zaměstnanci: Daniela Pajasová, Alice Jandovská. Pracovník na DPP je Štěpán 
Hejzlar z CB Náchod. Dobrovolníci jsou Ester Zelená a Jan Pěkný. Zaměst-
nanec na mateřské dovolené Anna Lauková.
Správní rada: Karel Dřízal, Robert Box, Petr Špirko.
Děkujeme nové správní radě a sboru ve Strašnicích za podporu naší činnosti.
Ve druhé polovině roku 2012 probíhala stabilizace. Podařilo se snížit ztrátu na 
-91 tis.Kč oproti roku 2011, kdy byla ztráta -169 tis.Kč.

Finanční zpráva (v tis.Kč)
Náklady                               1712                         Výnosy        1622
Spotřeba                                 57                          Tržby           1570   
Prodané zboží                       1115                          Ostatní           52
Osobní náklady                      402
Ostatní náklady                       27  
Služby                                   111
Výsledek hospodaření            -91
V daňovém přiznání  vychází zisk 72 088 Kč, který vzniká vyjmutím výno-

sů z hlavní činnosti a nákladů s těmito výnosy souvisejícími z hospodářského 
výsledku.
																			Za Misijní středisko Brána Daniela Pajasová dne 17. 4. 2013

Příloha č. 2.3  - Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii 

Komise v novém složení nejprve připravovala návrh pravidel pro podporu 
misijních projektů (dále jen PMP). Finální podoba těchto pravidel vznikla 
ve spolupráci s Radou oblasti. Pravidla vstoupila v platnost 11.9. 2012 
jako směrnice Rady oblasti Podpora misijních projektů Evangelické církve
metodistické - pravidla fungování. Byla vytvořena i nová podoba formuláře
pro podávání žádostí o podporu misijních projektů. Na základě nově přija-
tých pravidel byla Radou oblasti ustanovena Správa PMP ve složení: Pavel 
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Kuchynka (Znojmo) duchovenský člen a zástupce komise, Jiří Neužil (Jihla-
va) a Vít Pavelek (Plzeň 1) laičtí členové.

Komise konstatovala, že v uplynulém období využívání motivačních semi-
nářů na sborech, i přes prvotní pozitivní ohlasy, usíná a je třeba provést určité 
vyhodnocení, popřípadě nabídnout semináře k aktuálně žádaným tématům. 
Jak už jsme dříve informovali, připravené a nabízené semináře jsou tyto: „Jak 
vytvořit ve sboru takové prostředí, kam bych rád pozval své přátele“, „Jak 
přivádět druhé ke Kristu“. Připomínáme, že semináře nabízejí sborům také 
možnost následného vyhodnocení, kdy se sbor s jistým časovým odstupem po 
semináři sejde, aby hledal praktické kroky, jak vylepšit slabiny, které odhalil 
dotazník vyplňovaný v rámci semináře.

K dalším návštěvám nově vzniklých sborů a rozhovorům s jejich vedoucími 
v uplynulém období nedošlo.

Nově zvolená komise zformulovala pro nadcházející období svou vizi a
poslání takto: Tým nabízející inspiraci, sdílení a povzbuzení v oblasti evange-
lizace (zprostředkování přínosných zkušeností a informací), posilující mezis-
borovou vzájemnost (jeden z mostů mezi sbory).

Prostředky k naplňování vize a poslání:
	 Vydávání občasníku „O kus dál“, který poskytuje informace o pláno-

vaných akcích z oblasti evangelizace a misie na sborech, včetně AMM a MS 
Brána (kalendář akcí, knižní tipy a recenze);
	 Návštěvy sborů (rozhovory s vedoucími o evangelizaci a misii);
	 Pořádání Motivačních seminářů na sborech;
	 Podpora projektu Kurz Alfa 2013 „Zveme Česko na večeři“, evangeli-

zace Pro Christ 2013 a výhledově i projektu Fusion.
Pavel Kuchynka, předseda komise, únor 2013

Příloha č. 2.4  - Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem

Byla ustavena na čtyři roky na Oblastní konferenci 2012 spojením dvou 
komisí – pro děti a pro dorost. Členů komise je 9 osob: duchovenští - Pavel 
Hradský, Filip Jandovský, Ivana Procházková, a laici – Jitka Buchtová, 
Michaela Červeňáková, Andrea Kytková, Jiří Šimek, Martin Švehla a Pavel 
Wittner, jako předseda. 

Na jaře 2012 byly sebrány statistické údaje o práci s dětmi. Žel nebyly 
otisknuty v církevním časopise Slovo a život, přestože článek byl jako příspě-
vek předložen. 

Z 19 míst (sborů, stanic) neprobíhá práce s dětmi ve čtyřech: Brno, Kladno, 
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Slaný, České Budějovice. V ostatních se pravidelně každou neděli schází 130 dětí 
ve 27 třídách, tj cca 5 dětí ve třídě… Z 15ti míst bylo nahlášeno 118 osob, kteří 
pracují s věkovou kategorií 0-16 let…

Komise přemýšlela o člověku, který by byl spolupracovník (externista?) 
redakční rady Slovo a život a měl na starosti dětskou stránku/rubriku. Je o 
takovou rubriku zájem? Má komise hledat nějakého spolupracovníka nebo by 
mohl církevní časopis i pro děti rozšířit někdo ze stávající redakční rady?

Komise připravila setkání těch, kdo na sborech ECM pracují s dětmi a 
dorostem, na prodloužený víkend v září 2012, žel pro opravdu malý zájem 
bylo setkání zrušeno. Následnou analýzou důvodů bylo zjištěno, že příčinou 
je většinou časová vytíženost nebo nevhodný termín.

Uvažujeme o nějaké užší spolupráci s vedoucími práce s dětmi na sborech. 
Nadále provozujeme web www.umc.cz/deti s aktuálními informacemi, 

užitečnými dokumenty a i např. podněty pro nedělní besídky (v současné 
době je tam 181 zpracovaných biblických témat) … Od června 2012 jsme se 
začali se členy komise pravidelně modlit každý devátý den v měsíci. 

Členům komise byly zaslány dokumenty: Koncepce státní politiky pro 
oblast dětí a mládeže na období 2007-2013 s nabídnou angažovat se v kon-
cepci 2014-2020 / Hodnotové orientace dětí 6-15 let z 2011 (dokument NIDM 
MŠMT ČR) / Procházka Biblí – projekt seminářů o Bibli do škol.

Pracovní skupině ČCE a ECM se podařilo dokončit přípravy a v únoru 
2013 spustit dvouletý vzdělávací kurz S dětmi na cestě víry, za přispění i 
některých členů komise. Přihlášeno je třicet studentů, z toho devět pracovníků 
s dětmi z ECM.

Z náplně v následujícím konferenčním období: aktualizovat web a dopl-
ňovat Úvahy pro dětské programy, převádět použitelné audionahrávky z dří-
vějších setkání pracovníků do mp3, pokusit se o užší spolupráci s vedoucími 
práce s dětmi a dorostem na sborech, vytrvat v modlitbách 9. den v měsíci, 
reagovat na přicházející podněty. 

Pavel Wittner

Příloha č. 2.5 - Zpráva Komise pro liturgii

Komise pokračovala v intenzivní práci na překladech základních liturgic-
kých textů. Podkladem je i nadále The United Methodist Book of Worship, 
vydání 2007. Liturgické texty procházejí jazykovou a liturgickou revizí. 
V úvahu je brána i německá verze, která je schválena Centrální konferencí.  

Do Výroční konference chceme připravit pracovní verzi textů Služba slova
a stolu (1-80), kterou chceme poskytnout církvi. 

Petr Procházka
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Příloha č. 2.6 - Zpráva za Metodistický seminář Praha - Vršovice

V srpnu minulého roku jsem od Ivany Procházkové převzal štafetu spiritu-
ála v našem metodistickém semináři v Praze-Vršovicích. Na tuto práci mám 
vyčleněno 1/4 úvazku. V semináři je ubytovaných 21 studentů na pokojích 
většinou po dvou. Jsou to studenti různých pražských fakult a odborných 
škol, kteří všichni patří do nějakého společenství křesťanů a církví v místech 
svého bydliště. Pochází z různých koutů České republiky, někteří jsou ze 
Slovenska, jedna studentka je anglicky mluvící původem z Afriky. Třetina 
studentů studuje Evangelickou teologii na ETF. Společenství se vyznačuje 
velmi pestrou církevní rozmanitostí od římských katolíků přes letniční důrazy 
Jednoty bratrské až po evangelickou rozvážnost a tradici ČCE. Z toho vyplý-
vá, že je někdy dosti těžké se takříkajíc trefit do vkusu všech studentů, co se 
projevů zbožnosti týče. 

Mou prací je starat se o duchovní život v semináři a být studentům k dispo-
zici, když potřebují něco řešit. Zejména jim poskytuji duchovní péči. 1x týdně 
v pondělí večer máme v malé seminární modlitebně bohoslužbu s kázáním. 
Sloužím pravidelným kázáním, hraním písní na kytaru sloužím já nebo někte-
rý ze studentů, občas připravujeme písně i s klavírem. 4x v týdnu je společná 
brzká ranní modlitební chvíle, kterou si připravuji já, nebo se studenti v pří-
pravě střídají. Ranní modlitby se ve zkouškovém období konají 1x týdně.

Studenti mají účast na společných modlitbách a bohoslužbách povinnou 
alespoň 2 x za týden. Z povahy věci ale docházku nedělám. Samozřejmě, 
že dochází k napětí mezi tím, jakou účastí se studenti podílí na společném 
duchovním životě semináře a jejich „povinností“ docházet pravidelně. Pokud 
takovéto rozpory vzniknou, řeším je osobním pohovorem. 

Spolupracuji se správcem semináře B. Opočenským, který nám vychází 
vstříc. Za jeho podporu děkuji.

Ke studentskému životu patří i to, že studenti navštěvují rozličná křesťanská 
společenství, zvu je také na akce pořádané naším sborem. Spolupracujeme 
také s anglicky mluvícím sborem naší církve  ESUMC Prague. Její vedoucí 
farářka Michelle McKinnon Young s vydatnou pomocí svého manžela Ga-
ryho nabízí účast na bohoslužbách a společných akcích anglicky mluvícím 
studentům semináře. S mnohými je váže přátelské pouto, a proto mají někteří 
společné skupinky nebo neformální setkání např. s promítáním filmů. 

Pro studenty jsem v srpnu uspořádal při zahájení akademický roku slavnost-
ní bohoslužbu ve velkém sále vršovického sboru ESUMC Prague. Kázáním 
nás provedl superintendent Petr Procházka a na varhany ochotně hrál Gary 
Young. Po závěrečném požehnání jsme se přesunuli do přízemí, do nově 
zrekonstruované kavárny, kterou nám ochotně zapůjčila Michelle Young. 
Večer jsme pojali jako kávový minifestival s pásmem písniček Míly Čecha 
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a  vařením kávy.  Na tuto akci jsem navázal listopadovou studentskou párty 
s promítáním skečů a občerstvením. Mám v plánu jednou za měsíc uspořádat 
společnou přednášku nebo večer se zajímavým člověkem - kaplanem, terape-
utem apod.

Děkuji Ivaně Procházkové, která se mnou nese břímě ranních modlitebních 
(2x týdně) a Petru Špirkovi za jeho ochotný záskok, když se modlitebních 
chvílí nebo výjimečně i kázání nemohu účastnit. 

Filip Gärtner

Příloha č. 2.7 - Zpráva misijní koordinátorky 

Mým úkolem je koordinovat spolupráci metodistických sborů, týmů, jednot-
livců z USA a České republiky, zejména projekt In Mission Together (IMT, V 
misii společně), který je součástí práce světové metodistické agentury General 
Board of Global Ministries (GBGM, Všeobecný výbor světových služeb).

Jsem ráda, že o dobrovolníky z USA, jednotlivce i týmy, je zájem i ve sbo-
rech, které doposud návštěvy nehostily. Sbory, které nemají svůj partnerský 
sbor (nebo jejich partnerský sbor na návštěvu nepřijede), mohou pozvat tým 
z partnerského distriktu. Ti méně zkušení se ptají zkušenějších, k jakým pro-
jektům se návštěva z USA hodí, co je třeba zařídit atd. Je dobře, že si takto 
mezi sbory můžeme pomáhat. Struktura ECM (propojení církve na různých 
úrovních) k tomu přispívá.

Jsem velmi ráda, že se mění postoje těch, kdo se společných projektů 
účastní. Dříve to bylo tak, že tým z USA poslal peníze, přijel a něco pro nás 
udělal. Nyní chápeme, že mezi námi a hosty by měl být vztah partnerský, a 
směřujeme k tomuto stavu. Podobně jako my se učíme od křesťanů z USA, 
oni se učí od nás. Je namístě domluvit se s nimi, co potřebujeme, co uděláme 
my a co hosté, je dobré pracovat společně a vyhradit čas na rozvíjení osob-
ních vztahů. 

Jsem přesvědčena, že osobní vztahy křesťanů přes hranice států a kultur 
jsou čímsi velice cenným v Božím království a mají důsledek pro život jed-
notlivců i církve. Toto porozumění se nedá předat tím, že si o tom někde něco 
přečteme. Dá se to zakusit, když se opravdu setkáme a něco společně děláme 
(manuální práce, příprava akcí pro děti, bohoslužba, večeře Páně).  

V roce 2012 podle mně dostupných informací se v rámci IMT uskutečnilo 
29 cest oběma směry, do České republiky přijelo celkem okolo 150 lidí. 
České farnosti dostaly oficiální cestou přes projekt IMT 40 026 dolarů. V tom 
nejsou započteny dary do Jablonného, protože přicházejí přes jiný projekt 
– Connecting Congregations (Spojující se sbory). 

Vedle akcí konaných přímo mezi partnerskými sbory se rozvíjely přátelské 
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vztahy s lidmi z Johnson City Districtu, už tradiční letní Sport Campy atd. 
V rámci tohoto partnerství oblastí pobývají od června 2011 doposud farářka 
Michelle McKinnon-Young a její manžel Gary Wayne Young v Praze Vršovi-
cích a zakládají anglicky mluvící sbor.

V srpnu 2012 pracovala skupina 8 dobrovolníků z pěti českých sborů ECM 
v Kalifornii, v září pak 7 dobrovolníků navštívilo Johnson City, Tennessee.

Podrobnější seznam cest týmů a jednotlivců můžu předložit na požádání.
V říjnu 2012 jsem se zúčastnila setkání misijních koordinátorů naší cen-

trální konference v Praze, vedli je Dick Arnold a Urs Schweizer. V březnu 
jsme se pak sešli při Centrální konferenci ve Švýcarsku. Na listopad 2013 je 
připravována konzultace v Cincinnati, USA. Patrick Friday, který má na sta-
rosti program IMT ve světovém měřítku, velmi prosazuje používání internetu 
pro konzultace i pro komunikaci partnerských sborů, včetně přímých přenosů 
bohoslužeb. 

V letošním roce plánujeme jako obvykle celou řadu akcí ve spolupráci s 
našimi přáteli z USA, většinou v letních měsících. V lednu 2013 přijel na 
návštěvu nový superintendent partnerského distriktu Walter Weikel s Bobem 
Cantlerem. V dubnu 2013 přednášeli v rámci Jarní školy Tim Bracken a Ran-
dy Frye z Tennessee a také Üllas Tankler, který zastupuje Evropu u GBGM.

Přeji všem radost ze skutečnosti, že jsme součástí Božího lidu na zemi.
Jana Křížová

Příloha č. 2.8 - Zpráva za Alianci metodistické mládeže

Ve službě mládeži se v rámci našich farností děje spousta dobrého a oče-
káváme další průlomy Božího království mezi mladé, obracení nových lidí, 
povolávání služebníků z našich řad a jejich růst. K tomu chceme být jako 
AMM nápomocní.

Delegáti AMM se schází 3 krát do roka a na našich setkáních se sdílíme o 
starostech a radostech služby mládeži na farnostech a organizujeme přede-
vším 2 akce: mládežnickou Poušť a konferenci.

Poušť proběhla v ustáleném schématu s malými změnami. Pozvali jsme 
ke spolupráci Křesťanský Outdoor, kteří pro nás zorganizovali odpolední 
hru, která se nám nesmazatelně vyryla do paměti a ze které jsme se mohli i 
něco naučit. Velmi zasaženi jsme byli kázáním - svědectvím Pavla Kuchynky 
o tom, jak se vyrovnával s odchodem Aničky, kterou jsme my ostatní znali 
především z Pouště. Výborná byla služba Tomáše Řeháka, který povídal o 
vztazích a partnerství pro nás na Poušti a odpoledne nejen pro nás, ale i pro 
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bechyňské mlaďochy. Už se stalo tradicí, že za námi na nějakou část progra-
mu přijíždí mládežníci z Týna n.Vltavou. 

Vnímáme, že jako máme celocírkevní pobyt pro mládežníky od 16 let, 
tak chybí podobný pobyt pro dorost. Dříve takové pobyty organizoval Pavel 
Zajíc, ale po něm se zatím nikdo nenašel.

Konferenci loni organizovali plzeňští a připravili pro cca 100 mladých lidí 
výborný čas obecenství, vyučování a povzbuzení. Služba skupiny Be Lifted 
ze sboru Ramona Torrese Ooltewah UMC byla opravdu výjimečná. Mohli 
jsme zakusit nejen výborné chvály, ale i otevřené srdce všech členů skupiny 
a doufáme, že spolupráce bude pokračovat a je nám líto, že příští rok přijet 
nemohou.

Silvestrovský pobyt se s Novákovými přestěhoval z Třeboně do Horních 
Počernic a počet účastníků se navýšil. Díky obětavosti Hanky a Richarda a 
celého přípravného teamu se celá akce zdařila a vyplnila poptávku po nefor-
málním setkání, kdy jen jsme spolu a máme navzájem obecenství. 

Na stránkách AMM jsme obnovili kalendář akcí, kde jsou termíny akcí, 
které se v našem okruhu pořádají a můžeme na ně brát ohled, když plánujeme 
termíny svých akcí. Byla také zvolena redakční rada webu AMM ve složení 
Tomáš Kostka, Tomáš Witiska a Jan Pěkný.

Na posledním setkání AMM jsme také podle stanov zvolili nově předsed-
nictvo AMM, které se vždy volí na 2 roky a zůstalo beze změn. Tedy ve 
složení: Předseda Milan Mrázek, zástupce předsedy Štěpánka Urbánková a 
pokladník Tomáš Kostka.
	 	 	 	 Milan Mrázek

Zprávy farností

Příloha č. 3.1 - Farnost Brno

Pravidelné aktivity probíhající v uplynulém roce v brněnské farnosti ECM 
zahrnují nedělní bohoslužby (jednou měsíčně s vysluhováním Večeře Páně), 
biblické hodiny otevřené pro veřejnost (jednou měsíčně) a domácí skupinky 
(každé pondělí, s výjimkou týdne, kdy se koná biblická hodina). 

Letos na jaře byla zahájena křestní přípravka pro čtyři děti.
Již tradičně proběhla v červenci prázdninová biblická škola připravena naši-

mi přáteli z Johnson City (USA). Letos plánujeme tuto prázdninovou školu, 
zaměřenou spíše na mladší děti s rodiči, rozšířit o samostatný program pro 
náctiletou mládež.

Členové sboru se podle svých možností zapojují do ekumenických aktivit 
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v Brně. Na mezidenominační úrovni se aktivně podílí na činnostech v rámci 
projektu Cesta do Emaus a hnutí Modlitby matek.

Dlouhodobě nás tíží velmi malý počet členů schopných aktivně se zapojit 
do činnosti sboru (ta v současné době stojí na třech rodinách disponujících, s 
ohledem na další povinnosti, jen omezenými časovými možnostmi) a povětši-
nou jen malý zájem veřejnosti o službu nabízenou sborem. Nemáme síly pro 
intenzivnější činnost, ale hledáme způsoby, jak svou činnost lépe zorganizo-
vat, vhodněji zaměřit a jak ji lépe nabídnout jako službu lidem kolem nás.

Josef Havíř

Příloha č. 3.2 - Farnost Jihlava

Činnost sboru:
Členové staršovstva se scházeli jednou za dva týdny na faře v 17 hodin 

v úterý.  Občas byl přizván  sborový služebník na staršovstvo. Staršovstvo 
se s ním sdílelo, modlilo a žehnalo mu. Loni na jaře jsme opět pořádali pří-
městský tábor pro děti v Lukách n/J. Pomáhal nám také zase americký tým 
z partnerského sboru. Pořádali jsme sborovou dovolenou o letních prázdni-
nách v Orlických horách. Kazatel Jan Zajíc měl užitečné téma “Jak překonat 
zklamání”. Loni v září jsme měli prodloužený víkend na faře ve formě 
duchovního soustředění. Měli jsme za hosty bratry A.Bagulaye a br.Rogera z 
Anglie.  16.9. v neděli odpoledne jsme měli křty v čenkovském lomu. Byli to 
sourozenci, kteří uvěřili na Alfa kurzech. Pokračujeme ve scházení se k neděl-
ním bohoslužbám v 9:00 ve velkém sále Dělnického domu. Schází se nás 
v průměru okolo 80 lidí, včetně dětí. Malé děti zůstávají v přísálí na nedělní 
besídku. Větší děti odcházejí nedaleko do naší sborové budovy. Ale modlíme 
se za příhodnější prostory pro nedělní bohoslužby. Ostatní sborové aktivity 
pokračují ve svých činnostech jako roky minulé – tj.  6 domácích skupinek, 
skupinka maminek, dorost, mládež, nedělní besídky, RR, půlnoční bohoslužba 
v kostelíku Sv.Ducha, skupinky v Lukách n/J a Humpolci. Modlitební setkání 
jsou 3x týdně, ale jsou slabě navštěvovány. Občas konáme večery chval a 
modliteb. Někdy v pátek míváme sborová odpolední setkání – různá témata, 
sdílení zkušeností z cest, aj. Bratr kazatel Kuchynka byl na našem staršov-
stvu. Má touhu o užší spolupráci mezi našimi sbory. Jan Zajíc a někteří bratři 
slouží kázáním ve znojemském sboru. Loni koncem roku jsme měli sborovou 
konferenci, kde jsme zvažovali v jakém rozsahu budeme investovat v roce 
2013 do farní budovy. Dohodli jsme se na úsporné variantě udělat jen to 
nejnutnější – začistit okenní parapety a špalety a uzavřít garáž jednoduchými 
vraty. Dne 8.2.2013 se uskutečnilo regionální setkání sborů Vysočiny na naší 
faře. Jako každý rok o velikonocích na Velký pátek se konalo čtení Bible na 
Masarykově náměstí ve spolupráci se sbory AC a SŽ.
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Podporujeme nadále modlitebně a finančně (individuálně) sestru Anetu 
Zábrodskou, která pracuje v KAMu (Křesťanská akademie mladých v Male-
novicích) v projektu „EXIT Tour“ a Fusion. Podporujeme finančně a modli-
tebně evangelizaci v Kambodži, kde působí br.L.Patočka. Modlíme se za SKP 
(azylový dům pro muže) a za SKP Naděje pro život (azylový dům pro matky 
s dětmi). Rozběhl se a probíhá Alfa kurz na faře. Vyhlížíme a očekáváme 
duchovní ovoce z tohoto kurzu. 

Plánované akce pro rok 2013:
•     kurz Manželských večerů na faře – duben-květen
• společný výlet se znojemským sborem do Podyjí – květen 
• English campy
• Sborová dovolená –  3. týden v srpnu – Poušť
• dětský tábor,
• tábor RR, aj.
• Alfa kurz v Dělnickém domě – v září v rámci celonárodní iniciativy    

“Zveme Česko na večeři”

Hospodářská činnost:
Už je téměř dokončena místnosti, která sousedí s multifunkční místností v 

1.patře. Slouží setkávání maminek s dětmi. Jsou upraveny prostory v sute-
rénu, kde se schází mládež a probíhají kurzy Alfa.  Plánujeme letos začistit 
venkovní špalety u oken a vyřešit vrata do garáže. Podrobnější informace 
budou ve zprávě hospodářského výboru.

Josef Thál

Příloha č. 3.3 - Farnost Litoměřice

Aktivity uvnitř sboru – stručné shrnutí života sboru:
Významnou stránkou sborového života, který má v našem sboru dlouhou 

tradici, jsou domácí skupinky, ve kterých se schází převážná většina sboru. 
To přispívá k osobnímu duchovnímu růstu a také k růstu ve vzájemných 
vztazích. Náplní skupinek bývají rozhovory, modlitby za individuální potřeby 
a společné studium Bible. 

Významné místo má rovněž služba dětem v nedělní besídce. Ve sboru 
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máme tým služebníků věnujících se dětem, kteří se ve službě střídají a učí své 
svěřence Božím cestám.

Služba v litoměřické vazební věznici, které se už několik let věnují kazatel 
Zdeněk Brož a bratr Jan Haslinger, se slibně rozvíjí a právě tam, kde jsou 
mříže, temnota a beznaděj, může díky tomu vstupovat Boží slovo se světlem 
a nadějí. Několik lidí díky tomu již mohlo vydat svůj život Ježíši Kristu, a 
i když byli později rozmístěni do různých jiných věznic, zůstáváme s nimi 
v kontaktu a snažíme se je povzbuzovat na jejich cestě víry.

V roce 2012 jsme shromažďovali finanční prostředky na pokračování v 
opravách fasády sborového domu. Na řadě je nyní severní stěna budovy, která 
tedy bude v roce 2013 opravena, jako to bylo v roce 2011 u východní stěny a 
balkónu.

V důsledku ukončení poskytování každoročních státních dotací na činnost 
mateřského centra v SKP Klubíčko bylo nutno tuto službu transformovat. Od 
září 2012 je provoz centra zajišťován dobrovolníky z našeho sboru. Zájem o 
mateřské centrum je stále značný.

V roce 2012 jsme pracovali na přípravě křesťanské mateřské školy. Byla 
úspěšně provedena registrace na Ministerstvu školství, mládeže a tělovýchovy. 
Po zahájení zápisu na jaře 2013 chceme provoz zahájit od září 2013.

Misijní aktivity v uplynulém roce:
Spolupráce s americkým sborem Cross in the Desert z Phoenixu v Arizoně, 

který před časem projevil zájem o kooperaci a vzájemnou službu, zatím 
probíhá spíše na modlitební úrovni. Pastor Mel Munchinski náš sbor již dříve 
osobně navštívil, aby zmapoval naši situaci a případné potřeby. V roce 2013 
by se měla konečně uskutečnit návštěva týmu služebníků z jejich sboru, kteří 
hledají, v jaké oblasti a jakou formou naše společenství podpořit.

O letních prázdninách roku 2012 navštívila náš sbor již popáté skupina 
softbalových trenérů z USA, aby zde vedli softbalový kemp. Ten byl pořádán 
ve spolupráci s jednou z místních základních škol v jejím sportovním areálu. 
Softbalového kempu se zúčastnilo ještě více dětí než v předchozích letech a 
byl opět přijímán se zájmem ze strany dětí i rodičů.

Už delší dobu jsme měli na srdci návaznou službu, aby softbal mohl 
pokračovat i během školního roku, a nebyl jen jednorázovou prázdninovou 
týdenní akcí. Vidíme jako důležité dále pracovat s dětmi a mládežníky, kteří 
byli softbalovým kempem osloveni. V roce 2011 se podařilo díky několika 
sportovcům z našeho sboru tuto službu nastartovat, takže ti z řad softbalistů, 
kteří mají zájem, se mohou scházet o některých víkendech i během roku. Je 
důležité, že s řadou dětí a mládežníků z prázdninového softbalového kempu 
neztratíme kontakt. Hledáme možnosti, jak tuto službu dále rozvíjet a oboha-
covat.
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Misijní aktivity plánované:
V roce 2013 se uskuteční již šestý ročník prázdninového softbalového 

kempu s účastí trenérů z Johnson City z amerického Tennessee. Vedoucí naší 
softbalové služby Tomáš Lang navštívil na přelomu března a dubna tamní 
sbor a v rámci své návštěvy věnoval své síly a pozornost přípravě letošnímu 
týdnu této softbalové služby.

Na podzim máme v plánu uskutečnit Kurzy Alfa v rámci celonárodní inici-
ativy „Pozvat národ na večeři“. Kurzy Alfa již mají v našem sboru tradici a 
v minulosti se do jejich pořádání zapojila řada bratří a sester.

Ověřujeme rovněž zájem veřejnosti o pořádání Manželských večerů. Jeden 
cyklus již před několika lety úspěšně proběhl a jeho účastníky byly manželské 
páry z řad členů našeho společenství. Ač se v případě Manželských večerů 
nejedná primárně o misijní iniciativu, vidíme jako důležité podporovat 
manželství a posilovat rozhodnutí manželů zůstat spolu i přes různé obtíže a 
zápasy.

Martin Lang

Příloha č. 3.4 - Farnost Mikulov

Farnost Mikulov tvoří sbory Valtice, Mikulov a misijní stanice Drnholec-
Nový Přerov. Aktuálně má celkem 80 vyznávajících členů. Bohoslužby se 
konají ve Valticích (8:30), v Mikulově (10:15) a jedenkrát měsíčně, pro starší 
méně pohyblivé členy, v Březí (15:00). 

Zásadní událostí v uplynulém roce byla změna kazatele farnosti. K posled-
nímu listopadu skončil Michal Kostka a od 1. 12. nastoupil Ctirad Hrubý. 
Spolu s Michalem skončila ve službě i jeho žena Pavlína. V říjnu jsme měli 
společnou bohoslužbu farnosti, kde jsme se s Kostkovými rozloučili a podě-
kovali jim za jejich dlouholetou a usilovnou práci mezi námi. Úvazek Pavlíny 
byl rozdělen mezi Mirku Tomkovou, která má nyní na starost především 
chvály, miniklub a práci mezi seniory a Olgu Stoyovou, která se věnuje besíd-
kám, kanceláři a taktéž seniorům. 

Ctirad a jeho rodina byli farností přijati velmi vstřícně. Věříme, že se tady 
budou cítit dobře a naše společná práce ponese dobré ovoce. 

Ve farnosti pravidelně probíhají modlitební, domácí skupinky (Březí, Led-
nice a nově ve Valticích), skupinka maminek a nedělní besídky. Konala se 
setkání žen i setkání služebníků (především besídkářů a chváličů). V uplynu-
lém roce se přestala scházet mládež (studium na vysokých školách, zapojení 
se do místních skupinek), naopak se po krátké odmlce začal znovu scházet 
dorost. Ve Valticích funguje již jedenáctým rokem miniklub i maxiklub pro 
maminky s dětmi, který je pro nás stálým misijním působením mezi veřej-
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ností. Nadále také pokračují, a to ještě v posílené formě, služby v domově 
důchodců a LDN Valtice. V Mikulově se začala formovat chválící skupinka, 
do které vstoupilo několik nových služebníků. Funguje také dětská chválící 
skupinka ASAF.

V uplynulém roce jsme pořádali Den pro Izrael, kterého se jako host zúčast-
nil izraelský velvyslanec Yaakov Levy. Spolu s Apoštolskou církví Břeclav 
jsme se zapojili do Aliančního týdne modliteb. Z důvodu stěhování kazatele 
jsme naopak nepořádali tradiční English camp a vynechali jsme také sborovou 
dovolenou na Poušti. 

Vztah s partnerským distriktem v Illinois a sborem Mount Olivet se 
momentálně odvíjí v rovině modlitební podpory, finanční pomoci z americké 
strany a osobních kontaktů jednotlivců. 

Sbor má webové stránky, na které je pravidelně umísťováno nedělní kázání, 
fotky z akcí a aktuální informace.  Jedenkrát za měsíc vychází sborový infor-
mační oběžník. 

Na faře ve Valticích vznikla nová  místnost pro maminky s dětmi. V letoš-
ním roce se chystáme pokračovat s úpravou interiéru budovy a rekonstrukcí 
obvodové zdi na dvoře Lodičky (misijní centrum vedle fary). V Mikulově se 
podařilo svépomocí zateplit celou zadní část budovy a dokončit podbití stře-
chy. Plánujeme úpravu dvora a zateplení štítu budovy.

Přemysl Suchomel

Příloha č. 3.5 - Farnost Plzeň 1 - Lochotín

Farnost Lochotín obsahuje sbory Lochotín a Horšovský Týn. Na Lochotíně 
se nás schází v neděli 70-90 včetně dětí. Sbor v roce 2012 pokračoval ve své 
práci obdobně jako v předchozím roce. Ve sboru fungují mimo nedělního 
shromáždění: biblická hodina ve středu dopoledne s večeří Páně, besídka 
ve třech třídách, dva dětské kluby na sídlišti, mateřské centrum a hlídání 
dětí, dorost, mládež, dvě skupinky, kafe 55+-, posezení u čaje, skupinka pro 
hledající nevěřící maminky, křestní přípravka, kursy Alfa na jaře i na podzim, 
modlitební síť Rybáři, večery modliteb a chval poslední pátek v měsíci, adop-
ce na dálku, neformální setkání na Svidné, noc kostelů, veřejné čtení Bible na 
Velikonoce, rodinné bohoslužby a různé vánoční akce. 

Od září se podstatně více rozvinulo hlídání dětí Klubíček. Nyní funguje 
každý den, a to dopoledne i odpoledne s přespáním. Kapacita je 12 dětí a je 
dobře využívána. Mateřské centrum zůstalo dvakrát týdně. Tato služba nako-
nec setrvala pod sborem a nebyla vydělena do samostatného subjektu, jak 
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se zamýšlelo. V dnešní době je finančně soběstačná (bez započtení 2/3 platu 
jedné pracovnice od státu). 

Finanční situace ve sboru je dobrá. Z přebytku hospodaření jsme podpořili 
misii v Africe a Asii. Jsme rádi za obětavé dárce. Proběhly 2 křty a 4 obnovy 
křestní smlouvy. Z výborů u nás pravidelně fungují: finanční, hospodářský, 
pro spolupráci s kazatelem, nominační, pro mateřské centrum a výbor pro PR 
a evangelizaci. 

Mládež ve sboru se postupně dostává z krize, i když se stále potýká s 
nedostatkem vedoucích. V říjnu organizovali ve spolupráci s Maranathou 
konferenci Metodistické mládeže. Dále se rozhodli zúčastnit se společného 
plzeňského programu - Exit tour / párty – dlouhodobější evangelizační akce 
zaměřená na mládež.

K úternímu dětskému klubu na sídlišti od dubna 2012 přibyl čtvrteční klub 
na jiném místě sídliště. Dětské kluby jsou volnočasová aktivita pro děti ze 
sídliště ve věku cca 5-12 let a probíhají celoročně ve stanu. Program tvoří 
soutěže a hry, písničky, vyprávění biblických příběhů, občerstvení, dávání 
odměn a zvaní dětí na akce. Na úterní klub chodilo průměrně 9-10 dětí 
z celkových 92 a na čtvrteční 16 dětí z celkových 94. Již tradičně byl v létě 
organizovaný tzv. Pětidenní klub. Mezi další misijní aktivity pro děti patří 
letní dětský tábor a dětský program při Noci kostelů. 

V létě jsme měli v kostele záplavu. Na dvorku bylo 30 cm a uvniř kostela 
10 cm vody. Následky jsme odstraňovali až do konce roku. Plovoucí podlahy 
se musely vyměnit a beton ve všech podlahách se musel dlouhodobě vysou-
šet. 

V Horšovském Týně se konala shromáždění dvakrát do měsíce a od září 
třikrát měsíčně s účastí 13 až 25 lidí. Jedna neděle v měsíci je s večeří Páně. 
Máme radost z osobního společeství lidí a nově obrácené sestry. Ve sboru 
funguje informační služba internetových stránek a biblické hodiny střídané se 
skupinkou a modlitebním setkáním. Na internetových stránkách byly otevřeny 
tři nové rubriky: (1) Krátké slovo na cestu, (2) Deník pomocného kazatele a 
(3) chvály s videonahrávkou, k ostatním předešlým, které jsou hojně navště-
vovány. Také facebook se stává dobrým nástrojem povzbuzení. Nedaří se nám 
zde opakovaně práce s mládeží.

Misijní aktivity na další rok plánujeme v podobném rozsahu jako v roce 
2012: kurzy Alfa, dětské kluby na sídlišti, mateřské centrum a hlídání dětí, 
dětský tábor, pětidenní dětský klub, posezení u čaje, noc kostelů, veřejné čtení 
Bible, vánoční akce a internetové stránky. Další akcí je již zmíněná Exit tour.

Jiří Martan
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Příloha č. 3.6 - Farnost Plzeň 3 - Husova

Ve farnosti Plzeň 3 (sbor Maranatha ) probíhal sborový život v rámci 
pravidelných bohoslužeb, dětských besídek a shromáždění, biblických hodin, 
modlitebních setkávání, domácích skupinek a skupinky mládeže. Dále také 
fungují při farnosti tři střediska křesťanské pomoci : SKP Plzeň, POINT 14 a 
SKP Duha;

Více podrobností o činnosti a programech těchto SKP je možno zís-
kat na jejich internetových stránkách a to: http://www.skp-plzen.cz/,                     
www.point14.cz, www.mcduha.cz

V roce 2012 se mimo běžné bohoslužby a setkání v naší farnosti udály ještě 
další aktivity:

− Seminář: Jak ve sboru vytvořit takové prostředí, kam bych rád pozval						
						své přátele…
− Národní týden manželství
− Maškarní bál
− koncert Gospel (až) na dřeň
− Veřejné čtení Bible U Branky (spoluorganizátoři)
− UNIT 2012
− Noc kostelů
− Tohle že je církev – křesťanský festival
− VBS (Vacation Bible School)
− Zahradní party 
− Konference mládeže a concert americké skupiny Lifted
− Benefiční koncert pro Duhu
− Lampionový průvod
− Máme hole v ruce (florbal turnaj)
− Rodinná bohoslužba aneb Vánoční slavnost

Práce staršovstva:
Během roku se staršovstvo scházelo pravidelně k modlitbám a řešení 

organizačních věcí farnosti. Dlouhodobě se modlíme za obnovení vize pro 
náš sbor a za její naplnění ve sborovém životě. Během roku také proběhlo 
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několikrát výjezdní setkání starších s cílem dále rozvíjet  podobu vize, modlit 
se, chválit Pána. Do tohoto úsilí se zapojili i skupinkáři a vedoucí služeb.  

Výhled na další období:
Očekáváme, že během r. 2013 se podaří rozvinout do konkrétní podoby vizi 

sboru.  Jednou z věcí, kterou vidíme jako důležitou, je dále rozvíjet dobré 
vztahy nejen  mezi sebou, ale i  v našem okolí. S tím souvisí hlubší provázan-
nost členů, návštěvy nejen nemocných sourozenců, udržování kontaktů s těmi, 
co se společenství vzdálili, což je úkolem nás všech. Stejně tak chceme rozši-
řovat kontakty s klienty terapeutické komunity na Vršíčku nad rámec nedělní 
bohoslužby.  Dalším naším cílem je, aby naše bohoslužby byli místem, kam 
lidé rádi chodí a kam se nebudou ostýchat přivést i své přátele.      

Z plánovaných akcí chceme zopakovat většinu aktvit z minulého  rok a 
zapojit se do akce Zveme Česko na večeři. Jsme vděčni Pánu za vše, co se 
za dané období podařilo uskutečnit a chceme slyšet jeho volání a nechat se 
povolat pro to, co pro nás připravil.

Míra Klička

Příloha č. 3.7 - Farnost Praha 2 - Nové Město

Sbory v Praze- Ječné ulici a v Sedlčanech žijí svými pravidelnými aktivita-
mi. Kromě bohoslužeb a schůzek mládeže, které se konají na obou místech, 
se členové sboru v Ječné setkávají na nedělních besídkách, biblických hodi-
nách, modlitebních setkáních, setkáních seniorů, při katechezi dorostu a v 
pěveckém sboru.

Farnost po Výroční konferenci 2012 převzala sestra farářka Ivana Pro-
cházková, jako vikář u nás pracuje bratr Filip Gärtner a službu v Sedlčanech 
převzal po bratru Danielu Hottmarovi bratr Jiří Oubrecht. Jako pomocník 
kazatele pracuje v naší farnosti již několik let sestra Grace Kim.

Práce ve sboru v Sedlčanech pokračovala v podobném rozsahu jako v 
minulém konferenčním období. Kromě pravidelných týdenních aktivit pro-
běhl v létě již šestý English Camp, na který navazuje English Club konaný 
pravidelně 1x za měsíc. V zajištění nedělních bohoslužeb v Sedlčanech se 
pravidelně střídají J. Oubrecht, I. Procházková i F. Gärtner. V loňském roce 
byli v Sedlčanech dva mladí lidé pokřtěni.

Z nepravidelných aktivit ve sboru v Ječné bych zmínil seminář Evangeli-
začního výboru vedený br. Škaloudem, přednášku br. Kalluse z ICEJ na téma 
arabských křesťanů, adventní koncerty. V letošním roce jsme oživili konání 
bohoslužeb s dětmi a začali nový formát modlitebního setkávání – středeční 
polední setkání s večeří Páně a lehkým obědem.
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Součástí našeho pražského sboru jsou dvě skupiny mládeže, na kterých se 
scházejí mladí nejen z našeho sboru, ale i širokého ekumenického okolí. Z 
jejich činnosti bych zmínil pravidelné deskohraní či turistický výšlap „podle 
návodu“ Křesťanského outdooru (viz Křesťanská akademie mladých). Při 
sboru pokračuje také 35. Přední hlídka Royal Rangers, jejichž schůzek se 
pravidelně účastní asi 30 dětí.

Sborové výbory jsou všechny aktivní a pracovaly průběžně. Hospodářský 
výbor kromě správy velké budovy usiluje o její další využití formou proná-
jmu zejména křesťanským skupinám a organizacím. Finanční výbor důrazným 
time

Daniel Červeňák

Příloha č. 3.8 - Farnost Praha 9 - Horní Počernice

Uplynulý rok byl rokem zklidnění, žádné převratné události se nekonaly, 
dalo by se říci běžný sborový život. První polovinu roku nám sloužil pře-
devším br. P. Hradský, který náš sbor administroval spolu se sbory v Ječné 
a v Sedlčanech. Na kázání a vedení bohoslužeb se podíleli faráři z jiných 
farností a členové staršovstva. P. Hradský také vedl biblické hodiny, které 
byly velice zajímavé. Sloužil nám, jak mohl, a tak jsme se s ním opět v půli 
roku neradi loučili. Přes léto jsme připravovali byty pro nového sborového 
faráře Richarda Nováka s rodinou, kteří se nastěhovali koncem srpna. Ve 
sboru slouží na poloviční úvazek a kromě toho na poloviční úvazek slouží 
vedle v SKP jako kaplan. Některé aktivity jsme na čas přerušili pro dobu tvz. 
hájení, aby se mohl zaběhnout a zvyknout na nové podmínky. Nyní už zase 
běží biblické hodiny a schází se modlitební skupinka a dvě skupinky mládeže, 
která si hledá své místo ve sboru a službě. Velice dobře funguje chválící sku-
pinka a nedělka a na bohoslužby opět přichází více lidí. Ne vše je ideální, ale 
snažíme se, aby náš sbor byl opravdovým domovem, kam to bude nejen nás 
vždy táhnout.

Jiří Černý

Příloha č. 3.9 - Farnost Praha 10 – Strašnice a kazatelská stanice Jablon-
né v Podještědí 

Zpráva kazatelské stanice Jablonné v Podještědí:
Rok 2012 - Jak jsme žili?
Tento rok byl především naplněn Božím jednáním v našich životech. 
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Zakoušeli jsme Boží lásku, která v nás působí, že chodíme za lidmi s nadějí, 
že i oni přijmou Jeho lásku nabízenou skrze Ježíše Krista.

V lednu jsme měli společný Alianční týden modliteb se sourozenci z BJB 
Brniště a Cvikov.

Před Velikonocemi jsme rozdávali letáčky, které dávali vědět, proč jsou 
Velikonoce a proč je slavíme. Mohli jsme tak seznámit alespoň některé, že 
právě o Velikonocích před téměř 2000 lety za naše hříchy zemřel a byl vzkří-
šen Ježíš, aby nás smířil s Otcem. 

Od května do září jsme mohli tuto pravdu zvěstovat lidem na náměstí při 
našich nedělních bohoslužbách, které se tam konaly.

28. – 29. 7. jsme spolu s občanským sdružením Lampa z Mimoně pořádali 
na fotbalovém hřišti v Ploužnici víkend plný hudby, her a Božího slova. Jeden 
muž svěřil svůj život Ježíši Kristu a ten ho radikálně změnil. Přes noc přestal 
pít a kouřit, i když kouřil dvě krabičky denně a denně byl v alkoholickém 
opojení (a pak že prý to nejde). Manželka, která uvažovala ho opustit, po této 
změně zůstala a dnes to je krásná rodina se třemi malými dětmi. Halelujah, 
Ježíš je mocný.

22. – 26.8. Jsme pořádali první English camp, na kterém vyučovali dvě 
naše sestry z partnerského sboru z Owensboro USA a náš Ir Oliver. 

3.9. jsme spolu s občanský sdružením Lampa pořádali evangelizaci 
v Mimoni a Ploužnici.

Před Vánocemi jsme uspořádali v naší sborové budově vánoční koncert 
skupiny Maják z BJB Jablonec nad Nisou. 

Zde jsme také spolu strávili Silvestra, kde jsme prožili hezký čas spolu i 
s naším Pánem (opravdu).

Pravidelně jsme se scházeli v neděli ve tři hodiny na bohoslužbách a ve 
středu od šesti hodin na biblických hodinách.

Do léta také probíhala ve sboru výuka angličtiny a středeční dětský klub 
s dětmi z Dětského domova.

Celý rok se pokračovalo na dokončení podkrovního bytu, který by měl být 
v tomto roce zkolaudován a vybudování verandy.

Potěšením je, že se do sborového života zapojuje uvěřivší rodina z Ploužni-
ce. Také začali v neděli chodit kamarádi našich dětí a tak už se stalo, že jsme 
museli besídku rozdělit. Toto bylo možné i díky tomu, že se do služby dětem 
zapojila sestra Romana Hanzlová, která se svým manželem, našla své místo 
v našem sboru. Halelujah.
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Členství ke konci roku:

Vyznávající 11   
Přípravní 12
Přátelé 9

 V tomto roce bychom chtěli pokračovat ve shromážděních na náměstí a 
přemýšlíme i o promítání filmů, tak abychom mohli sdílet evangelium. Spolu 
se sourozenci Hanzlovými více rozvinout službu romským spoluobčanům.

V srpnu opět plánujeme Englich camp. Vše záleží na našich sourozencích 
z Owensboro a služebnících pro překlad. 

Chtěli bychom dokončit a zkolaudovat podkrovní byt a nelézt pro něj 
nájemníky.

Děkuji také všem, kteří se podíleli pravidelnou službou na životě sboru.
Od nového roku jsme se začali v pátek scházet k modlitbám a postu za 

probuzení v naší zemi.
Ježíš je úžasný!     

Jiří Šimek

Zpráva za sbor Praha 10 Strašnice – Vilová:

Co se nám podařilo uskutečnit/ udělat/ zorganizovat:
a) Letní English Camp ve spolupráci s partnerským sborem UMC Decatur
b) Polévka/chleba pro bezdomovce ( pravidelně každou středu)
c) Skupinky (pravidelně)
d) Biblické (pravidelně)
e) Modlitební setkání (každý pátek a v neděli před shromážděním)
f) Služby pastorace  zajišťuje především farář dle aktuální potřeby
g) Dlouhodobě dobře funguje nedělní škola pod vedením Ivany Sýkorové
h) Sborový výlet   červen 2012 (Čím – Slapy)
i) Podpora -  Misijní středisko ECM Brána, Nízkoprahové zařízení ECM 
      Maják
      a středisko Diakonie ČCE Ratolest na Praze 10
j) Karneval ne jen pro církevní děti  únor 2012 a 2013
k) Vansdorf – podpora práce se skupinou sociálně vyloučených spoluob-  
       čanů
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l) Večery chval  se sborovým půstem ( pravidelně, první pátek v měsíci)
m) Půlnoční 
n) Zaslání finančního daru našemu partnerskému sboru FUMC DECA-
      TUR po hurikánu
o) Pravidelné bohoslužby
p) Doplňkové informační programy v rámci první neděle v měsíci s pravi-
      delným obědem
q) Posezení při kávě i čaji po nedělním shromáždění

Sbor spolu s kazatelem zajišťuje v rámci svých možností veškeré služby, je 
nás 36 plnoprávných členů

Služba chval trpí stále nedostatkem služebníků.
Sbor čeká plánované střídání kazatele.
Farář Petr Špirko odchází naplněn novými zkušenostmi ze sborové práce, 

také touto cestou mu děkujeme.

Naše stanovené cíle v oblasti zvěstování evangelia jsou:
• Zvěstovat evangelium 
• Bráně dále pomoci provozovat tento úspěšný projekt a ‘‘hledajícím“ 
návštěvníkům usnadnit kontakt na vhodného pastoračního pracovníka 
• Zvěstovat nejenom slovem, ale i činem (polévky pro bezdomovce, 
podpora středisku Ratolest, cílené sbírky dle aktuálních celospolečen-
ských potřeb)
• Otevřít kostel co nejvíce veřejnosti (karneval pro děti, půlnoční boho-
služby, výstavy) a nyní nově účast na akci Noc otevřených kostelů 2013
• Podpořit ekumenické vztahy s okolními církvemi
• Modlit se za šíření evangelia po všem světě
• Rozvíjet vztahy s našim partnerským sborem z USA , na konec června 
je připravena návštěva našeho týmu v  partnerském sboru FUMC Decatur. 
Staršovstvo chce v rámci FK 2013 poděkovat všem  bratrům i sestrám za 

jejich modlitební podporu, za finanční prostředky a čas, který sboru věnují

Martin Pěkný
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Příloha č. 3.10 - Farnost Protivín

Bilance roku 2012 v životě naší farnosti nevykazuje žádné převratné změny. 
Pokračovali jsme ve společné práci podle schématu, na kterém jsme se shodli 
už na konci roku 2010.

Práce s dorostem a dětmi se konala do června v Týně, protože většina dětí 
je z týnského sboru. Od září jsme z různých vnějších důvodů schůzky praktic-
ky nekonali. Biblické hodiny se konají od dubna také v Týně, kde jsme jimi 
zacelili mezeru po zrušených schůzkách bechyňské domácí skupiny. Biblické 
hodiny v Písku a Protivíně pokračují. Skupinka se setkává v Dřítni. Pokračují 
i sobotní aktivity ve sportovní hale v Protivíně. Od podzimu jsme začali se 
sportovními aktivitami také v Dřítni. Nedělní bohoslužby se konaly na všech 
místech pravidelně včetně vysluhování VP. Společné pro celou farnost jsme 
slavili 3x. Mj. v Protivíně v lednu při příležitosti návštěvy bratra biskupa. 
Pokračuje spolupráce v protivínské i písecké ekumeně. Sborový zpravodaj s 
informacemi ze života sboru a z církve vychází každý měsíc. V létě jsme se 
s týmem amerických spolupracovníků, který vyučoval baseball a angličtinu, 
dohodli také na třetím pokračování způsobu duchovní služby účastníkům 
kempu. Součástí biblického vyučování byla i svědectví o osobní víře v Pána 
Ježíše a výzva k jejich osobnímu rozhodnutí. Potěšilo nás rozhodnutí několika 
dětí v menší skupině i několika starších dětí ve starší skupině. Chtěli jsme 
se jim věnovat víc ve školním roce. Narážíme na problémy diaspory a také 
komplikacím se zajištěním dopravy na skupinky nebo kluby.

Několik poznámek ke sborovému životu ve farnosti.
Sbor Protivín. Modlitební chvilka se konala už tradičně před bohoslužbami 

se čtením Ranních chvilek. Ukázalo se, že by se více účastníků scházelo po 
bohoslužbách. Tak se ale nakonec koná obojí. Spolupráce s oběma partner-
skými sbory z USA zůstává na úrovni z posledních let – občasná korespon-
dence. Pokračování služby a práce SKP a Mateřského centra Pastelka nadále 
oživuje provoz sborového domu. Jsme vděčni za možnosti kontaktu s veřej-
ností jejich prostřednictvím. Přetrvává také potřeba aktivnější spolupráci lidí 
ze sboru. V červnu jsme prožili svatební shromáždění s Jiřím a Bohuslavou 
Kudličkovými. V říjnu zase požehnání dítěte – Hany Mrázové. V říjnu jsme 
také uspořádali dvě přednášky dr. Tomáše Novotného z Ostravské univerzity 
(úvod do islámu a úvod do judaismu). Kromě běžné údržby jsme po jedná-
ních se Správou budov vyměnili vrata z průjezdu do dvora. Vrata do ulice 
chceme vyměnit v roce 2013.

Sbor Bechyně. Nedělní bohoslužby jsou pravidelně 1., 3. a 5. neděli 
v měsíci od 15 h. Ovšem bohoslužby se konají na stejném místě a se stejnými 
účastníky i 2. a 4. neděli v měsíci. Tyto bohoslužby zajišťuje ČCE z Tábora. 
Pro bechyňské je výraznou ztrátou úmrtí sestry Marie Švarcové začátkem 
roku 2013.
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Sbor Týn nad Vltavou. Od dubna konáme biblické hodiny a na podzim 
jsme začali se skupinou mužů (1x měsíčně). Hledáme někdy těžko termín 
k setkání také v souvislosti se střídavými pracovními směnami dvou našich 
účastníků. Od konce léta se připravujeme na generální opravu střechy kaple. 
Podařilo se najít možnost grantu přes Místní akční skupinu Vltava (MAS). 
Naše žádost byla přijata a očekáváme, že do konce března bude schválena 
také na Státním zemědělském intervenčním fondu v Českých Budějovicích. 
Doufáme, že podle propozic dostaneme 90% a zbylých 10% hradíme my. To 
vše probíhá ve spolupráci se Správou budov.

Staršovstvo farnosti

Příloha č. 3.11 - Farnost Slaný a Kladno

Slaný
Situace a činnost našeho sboru se příliš nezměnila od minulého roku.  

Kromě nedělních bohoslužeb se pravidelně scházela modlitební skupinka 
žen. Účastnili jsme se ekumeny, během léta a podzimu se scházeli přátelé na 
zahradě u táboráků a promítali jsme křesťanské filmy, uspořádali jsme Engli-
sh Camp a evangelizační štědrovečerní bohoslužbu s koncertem. Byla pokřtě-
na jedna naše přípravná členka. Část členů sboru Kladno se začala účastnit 
našich bohoslužeb a pokračuje osobní evangelizace mezi našimi přáteli.  

Kladno
Sborový život byl už nějakou dobu omezen malým počtem a zaneprázd-

něností členů. Ale v  roce 2012 se stále scházely 2 domácí skupinky,  z 
toho 1 misijní,  a uspořádali jsme ekumenickou bohoslužbu a velikonoční 
„evangelizační večírek pro přátele“.  Bohužel, zpráva o tom, že misijní pra-
covník Tomáš Trávníček už nebude moci v Kladně pracovat, alespoň ne za 
stejných podmínek jako kdysi, nelehké jednání o jeho další službě a nakonec 
jeho odchod ze služby, to vše velmi drasticky zasáhlo celý sbor. Důsledkem 
toho, ale i díky stěhování, se počet členů velice ztenčil a v září 2012 sborová 
schůze rozhodla, že sbor Kladno se připojí ke sboru Slaný, který je součástí 
stejné farnosti. To bylo oficiálně potvrzeno na Farní konferenci v dubnu 2013. 
Přesto jsme ještě stačili uspořádat letní Baseball Camp a budeme se snažit 
dále pracovat se získanými kontakty.     

Petr Šmíd
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Příloha č. 3.12 - Farnost Tachov

Zdá se mi, že potok Boží milosti zavlažoval tachovskou ECM zahrádku 
přibližně stejně věrně jak v uplynulých pár letech. 
Bohoslužba:
Jak Pán dá! – někdy krása, někdy to chce trpělivost. Není dílem jednotlivce, 

ale mnohých. Chvály, modlitby, kázání, svědectví, oznámení, přímluvy, sbír-
ka, požehnání. Počet návštěvníků vytrvale pozvolna stoupá (a klesá), takže 
jsme se několikrát již nevešli. Město nám nabídlo větší prostory (viz níže). 
Učíme se prožívat svátky liturg. roku. Kázání jsou tematická – měsíční bloky.
Aktivity (vše je nějak spojeno s misií):
Domácí skupinky: Během jednoho staršovstva jsme prožili „zvláštní vnuk-

nutí“ rozšířit málo navštěvovanou biblickou a modlitební hodinu ve sboru, 
na několik domácích skupinek (nyní 4). Rok to již běží a počet účastníků se 
ztrojnásobil. Je snaha zvát i lidi „nevěřící“ a pár se jich i chytlo. Tematicky 
skupinky rozvíjejí nedělní kázání.
Royal Rangers: Ve sboru funguje 3 rokem díky obětavé práci více lidí. Malí 

Vydrýsci, prostřední Hroznýši a dorostenky HT. Při pátečních schůzkách sbor 
praská ve švech. 1x měsíčně podnikají výpravu, 1x ročně letní tábor. Děti se 
jen hrnou, jsme omezeni prostory a počtem vedoucích.
Angličtiny pro dospělé i pro děti: Rok u nás tráví učitelka z USA Leslie 

Soule. Děti vyučuje D. Mrázková. Lekce jsou 3 pro dospělé a 3 pro děti – vše 
hojně navštěvované lidmi mimo církev. Je to také podstatný zdroj příjmů sbo-
ru. Během roku několik extra akcí, kdy je snaha víc se se studenty spřátelit. 
Zvláštní lekce probíhají v Hasičském záchranném sboru.
Mateřské centrum: Dana Mrázková připravuje 2 x týdně (Po a St). Opět 

většinou narváno (15 mamin + 15 mimin) lidmi mimo církev. 2x ročně 
pořádají „Blěší burzičku dětského oblečení a hraček“ – mega akce v místním 
Lidovém domě + sbírku oblečení a hraček pro Azyl. domov v Domažlicích. 
Mládež: Schůzky v pátek, vede Milan Mrázek. Počet cca 8-10 (sborových i 

nesborových). Přes rok podnikají několik akcí.
Služba seniorům: M.Mrázek a L.Ševčík naštěvují 1x měsíčně „opuštěný“ 

Domov pro seniory v Kurojedech – biblické hodiny. 2x ročně zde naše děti 
sehrají představení  (letos jsme byli i v TV).
Fusion: Intenzivně připravujeme od září tuto hudebně-misijní aktivitu 

mladým lidem ve městě. Pán Bůh to položil několika lidem na srdce, tak 
vyhlížíme jeho záměry.
Ostatní ve zkratce:  filmové večery, čajovna a bohoslužba pro „neznabohy“, 
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Letní biblická škola v přírodě + English camp, večery s modlitbami Taizé, 
dětské besídky, dámské skupinky, mnoho společných i osam. modliteb, …
Stěhování:
Již několik let se modlíme za větší prostory.  Před pár dny si na nás vzpo-

mněl starosta a sám zavolal, že něco mají. Je to o 2 domy vedle, cca 2,5 větší 
a né o moc dražší – chtějí nám vyjít vstříc. Nám se to líbí moc. Do konce 
týdne se máme rozhodnout a pokud naši nabídku Rada města schválí, mohli 
bychom se do měsíce stěhovat.  Ve hře je cena a naše fin. možnosti.

Jiří Mlejnecký

Příloha č. 3.13 - Farnost Třeboň

Sbor kromě Třeboně zahrnuje stále společenství v Českých Budějovicích a 
Misijní stanici ve Vimperku. Počet členů ve sboru je stabilní s mírně vzrůs-
tající tendencí. Do sboru na Biblické hodiny pravidelně docházejí i členové 
z Církve bratrské, neboť mají vlastní sbor 25 km daleko ve Veselí nad Luž-
nicí a tak v týdnu využívají tuto možnost společenství. Velmi pozitivní je, že 
v roce 2012, nebylo snad jediné neděle, kdy by mezi nás (v Třeboni) nepřišel, 
nebo nepřišli, rovněž lázeňští hosté z celé republiky, trávící léčbu v třeboň-
ských lázních.

Aktivity, dění ve sboru Třeboň:
Počátek roku byl ve znamení příprav výměny faráře, Richarda Nováka, kte-

rý byl přemístěn do Horních Počernic. Většina členů sboru nenesla tento krok 
s pochopením. Rovněž staršovstvo sboru nebylo odchodu, v podstatě nucené-
ho, nakloněno. Většina členů sboru a staršovstvo by přivítalo, koncepčnější 
změny na postech farářů, vždy včas a konkrétně oznámených a v neposlední 
řadě v souladu se sbory, kazateli a ústředím. Způsob, kterým jsou kazatelé 
přesouváni je direktivní, anachronický a bez ohledu na potřeby sborů a kaza-
telů (jejich rodin). Nic na tom nemění to, že jsme nového faráře, bratra Pavla 
Hradského, přijali radostně a s vděkem, jako Bohu oddaného služebníka a 
vynikajícího člověka i kazatele.

Do sboru v Třeboni patří a dochází rodiny a jednotlivci jako v letech 
minulých. S radostí sledujeme, jak se do služby zapojují další členové sboru, 
rodiny, které přišli nedávno, nebo naopak se k aktivnějšímu zapojení navra-
cejí. Probíhají pravidelné měsíční schůzky staršovstva. Scházejí se pravidelně 
týdně skupinky, senioři, ženy a muži. Rovněž nepravidelné skupinky a mod-
litební setkání. Proběhl tradiční velikonoční výlet sboru a přátel sboru v Tře-
boni. Proběhla pomoc při organizaci významné výstavy v Třeboni: Česká 
bible v průběhu staletí (počátkem léta). Dále potom sborová letní dovolená na 
Poušti u Bechyně a podzimní 3 denní pobyt na Veselce u Vimperka. Dalšími 
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aktivitami byl pravidelný bazar, jehož výtěžek byl věnován na charitativní 
účely. Oba kazatelé vykonávaly pravidelné návštěvy v Domově pro postižené 
v Libniči u Českých Budějovic. Probíhaly besedy ve školách. V Husově kapli 
proběhl koncert gospelového tělesa z Liberce. Proběhly návštěvy z partner-
ských sborů z USA a Švýcarska. Samozřejmostí je osobní evangelizace členů 
sboru ve svém okolí.

Aktivity, dění v Misijní stanici Vimperk:
Ve Vimperku se scházejí jak rodiny  tak i jednotlivci. Zdejší činnost zamě-

řují na práci s mládeží. Opět byl organizován např.: Baseball Camp, Alfa 
kurzy, Bobovice (sáňkování). Díky Alfa kurzům se zde rozšířil počet osob 
patřících Kristu. Probíhají zde jak Bohoslužby tak pravidelné modlitební sku-
pinky. 1x měsíčně vysluhuje bratr farář Večeři Páně.

Aktivity, dění ve společenství v Českých Budějovicích:
V Českých Budějovicích se schází malý počet bratří a sester. Někteří již 

nemohou ze zdravotních důvodů sloužit (bratr Jindřich Šroubek). Probíhají 
zde pravidelné týdenní Bohoslužby a skupinky v domácnostech. 1x měsíčně 
vysluhuje Večeři Páně bratr farář.

Marcel Hule

Příloha č. 3.14 - Farnost Znojmo

Charakteristika sboru
Znojemský sbor tvoří cca ze 2/3 rodiny s dětmi a z cca 1/3 jednotliví členo-

vé a přátelé sboru. 
Průměrná účast dospělých na bohoslužbách sboru je 15 osob, na biblických 

skupinkách 9 osob. Průměrná účast dětí na dětských programech je 9 dětí. 
Programu dorostu se průměrně účastní 5 dorostenců. Především bohoslužby 
navštěvuje pravidelněji dalších asi 5 dospělých z řad přátel sboru. Z uvede-
ných přátel sboru jsou někteří členy jiných denominací, ať z důvodu pracov-
ního přemístění nebo neexistence své denominace v místě.

Kazatelem Pavlem Kuchynkou, bratry z jihlavského sboru popř.  pověřenou 
osobou ve sboru je každou neděli slouženo slovem. Pavlem Kuchynkou je 
pravidelně vysluhována Večeře Páně první neděli v měsíci.

Ve společenství fungují dvě skupinky. Jedna pod vedením Rolanda Mikulič-
ky, která se schází více méně pravidelně každý čtvrtek ve sborové místnosti 
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ve Znojmě. Druhá pod vedením Pavla Hermana. Tato skupinka je rodinného 
typu a schází se podle možností ve středu střídavě v Lesonicích nebo 
v Dobšicích v rodinách členů sboru. 

V rámci sboru funguje chválící skupinka, jejíž základ tvoří 2 členové sboru 
a nepravidelně  1- 2 hudebně nadaní bratři z řad přátel sboru. 

Sestra Larisa Fričová vede službu dětem. Tato služba je z důvodu velkého 
věkového rozptylu a velkého výkyvu přítomnosti značně náročná na přípravu 
a realizaci. U této služby vnímáme intenzivní potřebu nových služebníků a 
rozčlenění dětí do více skupin.  

Situace ve znojemském sboru  
Domnívám se, že drtivá většina (pokud ne všichni) z účastníků sborového 

života vnímáme tento sbor jako místo, kde se cítíme dobře a vnímáme jej 
jako svou rodinu. Je to mimo jiné dáno relativní „malostí“ sboru, kdy jsme o 
chodu sboru, situaci, plánech sboru, ale i o problémech v rodinách, osobních 
problémech a radostech, které prožíváme schopni se s důvěrou sdílet, prosit, 
děkovat bez nedůvěry jednoho v druhého.

 Nelze však říci, že se naše společenství nepotýká i s problémy. Mezi pro-
blémy, které jsou přetrvávající a zásadně ovlivňují sborový život patří tyto:

a) nevyhovující sborové prostory – pronajatá sborová místnost má kapaci-
tu pouze pro cca 35 osob bez samostatné místnosti pro dětské programy (jde 
o část bytu CČSH v 1.poschodí činžovního domu bez výtahu); velké rozptyl 
jednotlivých členů a přátel sboru v rámci celého okresu Znojmo (nejvzdá-
lenější členové sboru dojíždí do Znojma 30 km) a s tím související finanční 
náklady a problematická časová koordinace akcí sboru

b) věkové rozvrstvení sboru a velikost sboru hlavně v zimních měsících 
způsobuje, že na bohoslužbách někdy nesejde ani ˝ pravidelných účastníků 
z důvodu nemocí dětí apod. 

c) finanční možnosti členů sboru - v roce 2012 jsme na vícero setkáních 
sboru mluvili o štědrém dávání a hledali způsob jak zajistit finanční zdroje 
pro uhrazení odvodů na mzdu kazatele, repartic a dalších plateb souvisejících 
s činností kazatele a sboru; 

→ zvláště v poslední době se toto nesetkává s pochopením a lze říci, že 
někteří z přátel sboru jsou na toto téma citliví;

→ možnosti členů našeho sboru jsou značně omezené (osob na mateřské 
dovolené, důchodců nebo nezaměstnaných je bezmála polovina);

→ sbor podal v letošním roce cestou kazatele žádost farnosti Jihlava a Radě 
oblasti  o finanční podporu na mzdovou složku kazatele;

→ s tím souvisí i doporučení pro kazatele, aby se pokusil hledat způsoby 
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možného pokrytí části nákladů na mzdu nasazením se do jiných služeb v rám-
ci institucí města či státu; osobně mám v této věci mnoho otazníků a jen čas 
asi ukáže zda to je cesta, po které chce Pán, abychom šli.

Cíle a plány sboru pro r. 2013
Stále intenzivněji pociťujeme potřebu modlit se a prosit Pána žně o zvolení 

správné formy v naplňování našeho poslání. O zjevení nebo potvrzení smys-
luplného nasazení sil, schopností, obdarování ve věcech, které bychom chtěli 
nebo plánujeme. Pokud naše vize, cíle a plány nepovstanou z modliteb sboru 
pod vedením Ducha svatého, je zbytečné slova jako „vize“, „cíle“ a „plány“ 
vůbec skloňovat. Lidské cíle,vize a plány neobstojí.

Naším cílem tedy je dojít jistoty, že to, co bychom chtěli nebo plánujeme 
konat:

• realizace projektu „Tvůrčí setkávání“;
• Služba evangelia v DS Šanov;
• Kaplanská služba v nemocnici;
• Kurz Alfa „Zveme Česko na večeři“;
• Zpracování projektu zřízení SKP – stacionář pro seniory; 
je tím, co skrze nás chce konat ve Znojmě a okolí Bůh.

Popsaný stav je stručným shrnutím sboru Znojmo, jeho plánů, obtíží, ale 
cítíme se být taktéž členy širší rodiny, církve metodistické v rámci naší 
oblasti. A tak jak si klademe otázky k chodu a cílům sboru Znojmo, taktéž si 
klademe otázky ohledně směřování a vizí celé církve. Nejsme si vždy jisti, 
že máme správné rozpoznání či shodu a bohužel postrádám prostor, kde je 
možno na otázky, nejasnosti či připomínky dostat odpověď či vést rozhovor. 
Tímto nemyslím sdílení se s kazatelem sboru. Sama oblastní konference se 
svým programem v podstatě znemožňuje hlouběji se zabývat nějakým téma-
tem. Postrádám setkání laiků, rozhovory laiků s kazateli o stavů, směřování 
církve. Kde a kdy je tomuto vytvořen prostor? 

1�.4.2012                                                                  David Michalica
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Příloha č. 3.15 - ESUMC Prague 

Worship
ESUMC Prague has been using the Ječná 19 location for worship because 

of its accessibility from all areas of Prague.  Because building a “core group” 
of potential church members was considered important before launching a 
weekly service, s012 special services were held during Lent, culminating with 
an Easter Vigil service. 

Using special services and Bible Study to develop a sense of community 
lead to the decision to launch weekly services on November 4th of 2012. 
Attendance has steadily grown with as many as twenty-one  in worship and 
an average of 12 per Sunday.  New people are now attending every week, 
with as many as eight new attendees worshiping with us on Easter.  We have 
also hosted a guest women’s choir twice this year and are working on deve-
loping our own choir.

Bohoslužby
Sbor ESUMC se scházel na bohoslužby v prostorách v Ječné ulici, vhod-

ných pro tyto účely i díky dobré dopravní dosažitelnosti ze všech oblastí
Prahy. Jako velmi důležité před zahájením pravidelných týdenních bohoslužeb
jsme viděli vybudování “tvrdého jádra” potenciálních členů sboru, proto
jsme v roce 2012 organizovali speciální bohoslužby během postního období, s
vyvrcholením v podobě závěrečné velikonoční bohoslužby.
Díky těmto bohoslužbám a biblickým hodinám se zdařilo vytvořit nové sbo-

rové společenství a 4. listopadu jsme zahájili pravidelné nedělní bohoslužby.
Návštěvnost rychle vzrostla až na dvacet jedna členů. Nyní na letošní veli-
konoční shromáždění se k nám připojilo nových osm účastníků. V uplynulém
roce jsme dále zorganizovali dva koncerty hostujícího ženského pěveckého
sboru a snažíme se i o vytvoření vlastního pěveckého sboru.

Bible Study
Small group ministries are the foundation of any successful church.  The 

decision was made to begin building a church community through the study 
of God’s word.  Weekly Bible Studies are held at our Vršovice location on 
Tuesday evenings from 18:30  to 20:00.  Studies are topical (Adam Hamilton  
Lent and Advent studies) and lectionary-based.  This weekly study has built 
a sense of community and  has been instrumental in the growth of ESUMC 
Prague.
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Biblické hodiny
Skupinky jsou základ každého úspěšného sboru, proto jsme přijali rozhod-

nutí vybudovat naši sborovou komunitu právě skrze skupinové biblické hodiny.
Každotýdenní setkání se odehrávají v prostorách církevní budovy ve Vršovi-
cích, vždy v úterý od 18:30 do 20:00, založeny jsou na probírání jednotlivých
témat (velikonoční a adventní studie Adama Hamiltona) a čtení Bible. Tyto
skupinky pomohly vybudovat naše společenství a jsou nástrojem růstu našeho
sboru ESUMC.

English Camp and English Ministry
In July and early August of 2012, ESUMC Prague held a four week English 

camp, advertising in the greater Prague area.  Expectations were greatly 
exceeded as we had people attending from all over the Czech Republic. (25-
27 people)  Many lasting relationships were built and many will be returning 
for this summer’s English camp and Vacation Bible School.   

English Camp a služba pomocí Angličtiny
V červenci a na začátku srpna loňského roku jsme uspořádali čtyřtýdenní

English camp, který jsme propagovali v celé širší oblasti Prahy. Naše oče-
kávání byla vysoce překročena a získali jsme účastníky z celé republiky (25
- 27 lidí). Vzešlo z toho mnoho dlouhotrvajících přátelství a mnoho účastníků
projevilo zájem zúčastnit se i letošního English campu a letní biblické školy.

Mothering Center
Again, small group activities create new areas for ministry.  The relation-

ships that were built during English Camp led to the creation of a mothering 
center at our Vršovice location. Several mothers approached us about 
continuing a weekly English study for adults and children.  In September of 
2012 we launched the ESUMC Prague Mothering Center.  Mothers and their 
children meet with us every Wednesday from 15:30 to 17:30.  Attendance has 
steadily grown with as many as 20 mothers and children studying English, 
singing, and enjoying crafts and other activities.  Our center is Christian-
based in all we do. 

Mateřské centrum
Jak již bylo řečeno, skupinky vytvářejí nový prostor pro službu. Vztahy,

které jsme vytvořili během English campu vedly ke vzniku mateřského centra
v našem vršovickém působišti - několik maminek nás žádalo, abychom pravi-
delně pokračovali ve výuce angličtiny pro dospělé a děti.
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V září 2012 jsme proto zahájili provoz mateřského centra. S maminkami
a dětmi se setkáváme každou středu od 15:30 do 17:30. Návštěvnost záhy
vystoupala až na 20 účastníků, kteří s námi studují angličtinu, zpívají a uživa-
jí si rukodělné i jiné aktivity. Do všeho, co v centru děláme, promítáme náš
křesťanský základ a principy.

Student Ministry
What started as a simple inquiry from a few students to practice their Engli-

sh with us, has turned into a vibrant ministry. Students meet with us on Wed-
nesday nights from 20:00 - ? to talk about anything and everything: religion,
politics, Czech culture, American culture...		We have launched a monthly 
“movie night with as many as twelve in attendance

Služba pro studenty
Co začalo jednoduše jako potřeba několika studentů, abychom si s nimi

procvičovali jejich angličtinu, vyústilo v novou živou službu. Se studenty se
setkáváme každou středu od 20:00 až dlouho do noci a mluvíme s nimi o
všem, co je zajímá: náboženství, politice, české i americké kultuře…		Začali
jsme též jednou za měsíc organizovat filmovou noc s promítáním filmů, na
které se nás schází až dvanáct účastníků.		

Missionary Activities Support
There are many mission teams that visit the Czech Republic every year.  

ESUMC Prague has been involved in supporting these teams.  We have hel-
ped in providing lodging, meeting teams at the airport, and all other manner 
of logistical support.  ESUMC Prague has also hosted teams at our Vršovice 
facility.  In October of 2012, Ooltewah UMC’s praise and worship team held 
a concert in the sanctuary with over fifty people in attendance, many of them 
university students. This summer, we will host a joint Vacation Bible School 
and English Camp, 22.7-3.8, 2013. Two teams from the Holston Conference 
will assist us in leading.

Podpora misionářům
Každý rok navštěvuje Českou republiku mnoho misionářských týmů a náš

sbor je zapojen do služby těmto týmům. Pomáháme jim se zajištěním uby-
tování, vyzvedáváme je na letišti a podobně. Poskytujeme jim též zázemí a
ubytovací prostory v našem vršovickém zařízení. V říjnu loňského roku jsme
takto hostili modlitební a chválící tým Ooltewah UMC, který pro nás v sale
ve Vršovicích uspořádal koncert. Dorazilo na něj přes padesát návštěvníků, z
nichž mnozí byli vysokoškolští studenti.
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Toto nadcházející léto budeme od 22. 7. do 3. 8. pořádat prázdninovou bib-
lickou školu a English camp, společně se dvěma týmy z Holston Conference,
kteří nám pomohou ve vedení.

Michelle McKinnon-Young

Příloha č. 4.1 – Strategie ECM 2013 - 2030:

Strategie pro řešení finančních záležitostí ECM spojených se změnou státní 
podpory. 

Základní zaměření: STABILITA A RŮST

										1. Základní cíle

A. Udržitelná existence církve v současném rozsahu (farnosti) s možnou 
misijní expanzí.

A1. Finanční soběstačnost církve. 
A2. Diakonie. Spolupráce Diakonie s místními sbory.
A3. Teologické vzdělávání. Podpora duchovních i laiků, příprava 

nových služebníků církve. 
A4. Misie a zakládání nových sborů.

    
B. Finanční soběstačnost farností a sborů.

B1.  Zdroje příjmů farností (sborů): desátky, dary, sbírky, sponzorské 
dary, dědictví aj., ekonomická činnost. Granty - FMIE, Connexio, 
Misijní fond ECM, státní instituce; programy - IMT; půjčky - 
FUB; dary - RO.

B2. Se snižujícím se státním příspěvkem budou farnosti postupně 
navyšovat svůj podíl na platy duchovních. 

B3. Farnosti zajistí provozní náklady své farnosti.
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C. Podpora Diakonie a Středisek křesťanské pomoci.

C1.    Diakonie - od roku 2018 každoročně k dispozici 15% z výnosu 
finanční kompenzace od státu. 

    C2. Podpora sborů – mimořádné sbírky, dobrovolnická práce.

D. Podpora misie v Evropě a ve světě

              D1. Misie v Evropě a ve světě - od roku 2018 každoročně k dispozici 
5% z výnosu finanční kompenzace od státu.

              D2. Podpora sborů - mimořádné sbírky, vyčlenění finanční částky 
v rámci farního rozpočtu, dobrovolnická práce.

E. Podpora misie a zakládání nových sborů v České republice.

               E1. Misie a zakládání nových sborů v České republice -  v souladu 
se Řádem církve. 

               E2. Fond solidarity a rozvoje  - finanční podpora.
               E3. Podpora sborů - mimořádné sbírky, vyčlenění finanční částky 

v rámci farního rozpočtu, dobrovolnická práce.

F. Princip solidarity - podpora duchovních se zvláštním služebním 
přidělením, finančně slabých farností a celocírkevních institucí.

       F1. Fond solidarity a rozvoje – podpora platů zodpovědných 
duchovních na sborech, které nemají dostatečné finanční 
prostředky nebo jsou nově zakládány. Platy duchovních se 
služebním přidělením do celocírkevních a zvláštních  služeb.

       F2. Provozní náklady ústředí, včetně závazků vůči CK a 
ekumenickým institucím - rozpočet každoročně schvaluje Rada 
oblasti. 

       F3. Institut vzdělávání - rozpočet každoročně schvaluje Rada   
oblasti.
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F4. Správa budov – rozpočet posoudí Komise pro finance a církevní
majetek, schvaluje každoročně Rada oblasti.  

F6. Spravování finančních prostředků získaných jako kompenzace od 
státu – navrhuje Komise pro finance a církevní majetek, schvaluje 
Rada oblasti.

          2. Finanční zdroje pro celocírkevní službu

A. Sponzorské dary, příspěvky a dary členů církve, repartice, celocírkevní 
sbírky, ekonomická činnost, zahraniční dary, granty.

B. Příspěvek státu na platy duchovních.
C. Státní kompenzace. 

           3. Cíle: 2013-2017

1. Správcovství - investovat kompenzace od státu a reinvestovat zisk.
2. Finanční podíl farností na platech duchovních se služebním přidělením 

na farnost 50% (v 2017).  

4. Kontrola naplňování cílů 

1. Každoroční vyhodnocování základního zaměření a cílů. Každoroční 
aktualizace plánu rozvoje církve (v oblasti budování, vzdělávání i 
hospodaření). 

2. Každých 5 let vyhodnocení situace církve a revize plánů.  Plánování 
dalších kroků k uskutečnění cílů. 

Schváleno Radou oblasti
14. 12. 2012
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Příloha č. 4.2 – Fond solidarity a rozvoje:

Účel: 
- podpora platů duchovních se služebním přidělením na farnosti
- platy duchovních se služebním přidělením do celocírkevních a zvláštních   
   služeb
- podpora zakládání sborů

Plnění:
2013 - 2017 – z rezerv v rámci rozpočtu Rady oblasti
2018 a dále – 50 - 55% z výnosu finanční kompenzace od státu.                          
(Bude upřesněno v roce 2017.)

Spravování fondu:
Odpovědnost za hospodaření fondu včetně uvolnění finančních prostředků    

na platy a na podporu při zakládání sborů má Rada oblasti. Rozpočet fondu je 
součástí celkového rozpočtu Rady oblasti.

Rada oblasti může jmenovat správce fondu. 

Podávání žádostí:
A. Podpora platů duchovních se služebním přidělením na farnost. 

 1. Žádost o příspěvek na plat duchovního může podat staršovstvo farnosti 
nebo superintendent.

2. Žádost musí obsahovat zdůvodnění, výši žádané podpory, délku podpo-
ry, výhledy farnosti, plán práce duchovního a rozpočet farnosti.

3. Žádaná výše podpory může být maximálně 50% celkového platu 
duchovního. V přechodném období maximálně 50% příspěvku farnosti na plat 
duchovního.

B. Platy duchovních se služebním přidělením do celocírkevních a zvlášt-
ních služeb.

1. Žádost o uvolnění financí na platy podává superintendent na základě 
služebního přidělení.

2. V rámci přípravy služebních přidělení konzultuje superintendent 
s Radou oblasti finanční možnosti fondu.
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C. Podpora zakládání sborů
1. Žádost o podporu při zakládání nového sboru může podat staršovstvo 

farnosti nebo superintendent.
2. Žádost musí obsahovat zdůvodnění, výši žádané podpory, délku pod-

pory, rozpočet, v případě žádosti staršovstva i rozpočet farnosti a plán misijní 
práce.

Schváleno Radou oblasti, 14. 12. 2012

Příloha č. 4.3 – Fond solidarity a rozvoje - vzor žádosti

Žádost se podává nejméně 4 měsíce před Výroční konferencí.

Sbor, farnost:
Jméno předsedy staršovstva nebo zástupce staršovstva: 
Kontaktní adresa: 
Telefon a email:
Datum:

Žádost o podporu:

A/ platu duchovního se služebním přidělením na farnost.
Požadovaná částka z Fondu solidarity a misie:
Předpokládaná délka podpory: 
Přílohy:
1. Zdůvodnění žádosti (popsat vývoj sboru, farnosti v posledních letech).
2. Výhledy sboru, farnosti (popsat misijní a další plány, i konkrétní kroky 

v prvním a dalších letech).
3. Pracovní náplň duchovního (týdenní, hodinové rozložení práce/bohosluž-

by, přípravy, pastorace, misijní aktivity atd.).
4. Finanční uzávěrka předchozího roku a rozpočet farnosti, sboru.

B/ platu duchovního se služebním přidělením do celocírkevních a 
zvláštních služeb. (žádost podává superintendent)
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Požadovaná částka z Fondu solidarity a misie:
Předpokládaná délka podpory: 
Přílohy:
1. Zdůvodnění žádosti.

C/ při zakládání sboru.
Požadovaná částka z Fondu solidarity a misie:
Přílohy:
1. Zdůvodnění žádosti. 
2. Plán misijní práce (čeho chceme dosáhnout a jak toho dosáhnout, defino-

vat pro první tři roky). 
3. Pracovní náplň pracovníka (lze uvažovat o část úvazku, celý úvazek nebo 

dobrovolnickou službu).
3. Rozpočet misijní práce (pro první rok přesně, další dva roky odhad).
4. Finanční uzávěrka předchozího roku a rozpočet farnosti, sboru (v přípa-

dě, že žádost podává staršovstvo farnosti).
Schváleno Radou oblasti, 2. 4. 2013

Příloha č. 4.4 – Personální fond 

Personální fond byl založen za účelem vytvoření finanční rezervy pro pří-
pad finanční odluky církve a státu. Do fondu přispívaly jednotlivé farnosti a 
sbory, dle počtu svých zaměstnanců.

Poslední platby do Personálního fondu proběhly v roce 2002.
S odlukou církve a státu a vzhledem k přijetí Strategie pro řešení finančních 

záležitostí ECM spojených se změnou státní podpory, 
Rada oblasti navrhuje:
a) vrátit finanční prostředky sborům a farnostem (zvýšené o finanční zhod-

nocení za dobu uložení po odečtení nutných výdajů na správu) a nechat na 
rozhodnutí sborů, jak finanční prostředky použijí.

b) finanční prostředky, které si uložily již neexistující farnosti a sbory pře-
vést do Fondu solidarity a rozvoje.

Rada oblasti, 2. 4. 2013
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